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Starosta obce sa prihovára oslávenkyni.

Eva Bolechová s najbližšou rodinou - so synom, dcérou, nevestou a zaťom.

EVA BOLECHOVÁ – najstaršia obyvateľka Kálnice 
20. augusta 2015 oslávila sté narodeniny

Oslávenkyňa pri zápise do Pamätnej knihy a so sy-
nom pri prípitku a tanci.



Kálnické  ozveny

V piatok 6. júna 2014 prostredníctvom rozhlasu i televízie nás  
ohromila smutná zvesť. Na diaľnici D1 medzi Piešťanmi a Trnavou 
havaroval autobus, ktorý viezol domov študentov z trnavského gym-
názia. Dôsledky havárie boli alarmujúce. 28 osôb sa zranilo a 4 ne-
hodu neprežili. A mohli byť ďaleko horšie, nebyť profesionálneho 
a obetavého zásahu záchranárov, ktorí zorganizovali a koordinovali 
záchrannú akciu na vysokej profesionálnej úrovni. V takýchto zlo-

mových situáciách, kedy každá minúta rozhoduje o živote a smrti postihnutých, je mimoriadne dô-
ležitá rozhodnosť, dôslednosť, odborná spôsobilosť a akcieschopnosť veliteľa zásahu. On organi-
zuje a koordinuje nielen záchranné práce, ale i následnú pomoc postihnutým a pozostalým obetí. 
A touto rozhodujúcou osobou, na ktorú naša obec môže byť hrdá, bol veliteľ zásahu, mjr. Rasti-
slav Filip, rodák z Kálnice, v súčasnosti člen Hasičského a záchranného zboru Piešťany. 

Za uvedený zásah i celkovú úroveň zabezpečenia akcie mjr. Rastislav Filip osobne ako veli-
teľ zásahu i jeho jednotka boli ocenení najvyšším vyznamenaním Zlatým záchranárskym krížom 
a získali „Čestné uznanie“ v najnáročnejšej kategórii Záchranársky čin profesionálneho kolek-
tívu za rok 2014. Uvedené ohodnotenie je jedinečné tým, že sa udeľuje už po 9-krát na zák-
lade prísnych kritérií jedenkrát ročne. Za rok 2014 z 56 nominácií bolo udelených 5 Zlatých 
záchranárskych krížov a 2 Čestné uznania. Slávnostné odovzdanie vyznamenaní sa uskutoč-
nilo v historickej budove Opery Slovenského národného divadla dňa 29. 4. 2015 v Bratislave. 
Zlatý kríž  im osobne odovzdal prezident republiky.

Srdečne blahoželáme.                                                                      Ing. Miroslav Borcovan
 

2. číslo 2 - november 2015

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO INFORMUJE

5. OZ - dňa 17. 6. 2015
Uzn.č.30-2015/Z - OZ berie na vedomie kontrolu prijatých uznesení.
Uzn.č.31-2015/Z - OZ nesúhlasí so zámenou parciel reg. „C“ č.4163/15 o výme-
re 536 m2, ktorú vlastní obec Kálnica za 1/2 parcely reg. „E“ č.3681 o výmere 
1744 m2, ktorú vlastní p. Jurík v 1/2 podielu.
Uzn.č.32-2015/Z - OZ schvaľuje Organizačno-technické zabezpečenie Jánskej 
vatry a schvaľuje Cenník občerstvenia na Jánskej vatre ako je uvedený vyššie.
Uzn.č.33-2015/Z - OZ schvaľuje VZN č.1/2015 o zápise detí do základnej školy 
a prijímaní detí do MŠ
Uzn.č.34-2015/Z - OZ schvaľuje VZN č.1/2015 o zápise detí do základnej školy 
a prijímaní detí do MŠ
Uzn.č.35-2015/Z - OZ ukladá Komisii výstavby, ochrany životného prostre-
dia a majetkovoprávne záležitosti, aby pripravila návrh rekonštrukcie chodníkov 
a bočných ciest v obci pre rok 2016.
Uzn.č.36-2015/Z - OZ súhlasí, aby sa prebytok rozpočtu za rok 2014 v sume 
81 269,15 € pričlenil k čiastke 970,24 € v rezervnom fonde.
Uzn.č.37-2015/Z - OZ poveruje p. starostu, aby vyzval riaditeľku ZŠ s MŠ 
p. Mgr. Roháčkovú, aby na najbližšom zasadnutí OZ zdôvodnila 34,89%-ný ná-
rast nákladov na školské stravovanie.
Uzn.č.38-2015/Z - OZ poveruje p. starostu, aby vyzval riaditeľku ZŠ s MŠ 
p. Mgr. Roháčkovú o vysvetlenie nakladania s kapitálovými príjmami MŠ za 2014 
vo výške 2.862,46 €.
Uzn.č.39-2015/Z - OZ poveruje p. starostu, aby vyzval riaditeľku ZŠ s MŠ p. Mgr. Ro-
háčkovú o vypracovanie písomného zdôvodnenia zvýšeného čerpanie nákladov.
Uzn.č.40-2015/Z - OZ schvaľuje Záverečný účet obce Kálnica a rozpočtové hos-
podárenie za rok 2014 bez výhrad.
Uzn.č.41-2015/Z - OZ berie na vedomie stanovisko hlavnej kontrolórky k záve-
rečnému účtu obce Kálnica a rozpočtovému hospodáreniu za rok 2014.
Uzn.č.42-2015/Z - OZ schvaľuje Návrh plánu kontrolnej činnosti HK obce Kál-
nica na 2. polrok 2015 a poveruje p. hlavnú kontrolórku obce na výkon kontroly 
v súlade so schváleným plánom kontrolnej činnosti.
Uzn.č.43-2015/Z - OZ berie na vedomie Záznam z kontroly stavu záväzkov obce 
k 31. 12. 2014.
Uzn.č.44-2015/Z - OZ berie na vedomie Správu z kontroly stavu pohľadávok 
k 31. 12. 2014, ukladá Finančnej komisii vypracovať zoznam dlžníkov a predložiť 
ho na októbrovom zasadnutí OZ a ukladá pracovníčkam obce p. Šickovej a p. Zá-
humenskej v spolupráci s hl. kontrolórkou a Finančnou komisiou vypracovať Zá-
sady hospodárenia s majetkom obce.
Uzn.č.45-2015/Z - OZ schvaľuje plat starostu obce Kálnica ako 1,98-násobok prie-
mernej mzdy v národnom hospodárstve navýšený o 26%, t.j. v konečnej výške 2.141 €. 
Uzn.č.46-2015/Z - OZ schvaľuje nákup zariadenia do kuchynky prísalia KD v hod-
note 1000 €.
Uzn.č.47-2015/Z - OZ neschvaľuje účasť v projekte Európa pre občanov.
Uzn.č.48-2015/Z - OZ schvaľuje Návrh zmeny rozpočtu 1/2015.

6. OZ - dňa 19. 8. 2015:
Uzn.č.49-2015/Z - berie na vedomie kontrolu prijatých uznesení.
Uzn.č.50-2015/Z - ruší VZN č.2/2009 o nakladaní s komunálnymi odpadmi 

zo dňa 11. 12. 2009 a schvaľuje Návrh VZN č.2/2015 o nakladaní s odpadmi 
a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce Kálnica.
Uzn.č.51-2015/Z - schvaľuje zmeny Návrhu VZN č.3/2015 o poskytovaní dotá-
cií z rozpočtu obce.
Uzn.č.52-2015/Z - ruší VZN zo dňa 13. 1. 2006 a schvaľuje doplnený Návrh VZN 
č.3/2015 o poskytovaní dotácií z rozpočtu obce Kálnica.
Uzn.č.53-2015/Z - schvaľuje zámer realizovať výstavbu multifunkčného ihriska 
v areáli TJ Zavažan podľa architektonicko-stavebného riešenia.
Uzn.č.54-2015/Z - berie na vedomie termín konania spomienkovej slávnosti k 71. vý-
ročiu SNP a berie na vedomie termín konania 4. ročníka výstupu ku dvojkrížu na 
Ostrom vrchu a súhlasí s udelením pamätných listov obce Kálnica staviteľom dvojkríža.
Uzn.č.55-2015/Z - súhlasí so zámerom kúpiť novú kosačku do vlastníctva obce Kálnica
Uzn.č.56-2015/Z - súhlasí s poskytnutím čiastky 500 € na nákup nového CT prí-
stroja pre NsP n.o. v Novom Meste nad Váhom. 
Uzn.č.57-2015/Z - súhlasí so zámerom zrealizovať prieskumné vrty v rámci zvýše-
nie prameňov pitnej vody obecného vodovodu v Kálnici.
Uzn.č.58-2015/Z - berie na vedomie Záznam o stave a vývoji dlhu obce k 30. 6 . 2015.
Uzn.č.59-2015/Z - berie na vedomie zámer odpredať časť obecného pozemku 
v areáli Ski Centra.

7.OZ - dňa 14.10.2015:
Uzn.č.60-2015/Z - berie na vedomie kontrolu prijatých uznesení.
Uzn.č.61-2015/Z - schvaľuje PHSR pre obec Kálnica na r. 2015 – 2023.
Uzn.č.62-2015/Z - schvaľuje zmluvu o dielo uzatvorenú medzi obcou Kálnica a fi 
Stinex NMnV na rekonštrukciu domu smútku.
Uzn.č.63-2015/Z - berie na vedomie správu „Vyhodnotenie šk. r. 2014/15 a prí-
prava šk. r. 2015/16“ a berie na vedomie Správu o výchovno-vzdelávacej činnos-
ti, jej výsledkoch a podmienkach v šk. roku 2014/15.
Uzn.č.64-2015/Z - berie na vedomie Správu hl. kontrolórky z následnej finančnej 
kontroly v ZŚ s MŠ.
Uzn.č.65-2015/Z - schvaľuje úpravu plánu práce p. hl. kontrolórky.
Uzn.č.66-2015/Z - súhlasí so zaradením DHZ obce Kálnica do skupiny B.
Uzn.č.67-2015/Z - súhlasí s rekonštrukciou strechy a stropu domu smútku a súhla-
sí, aby náklady spojené s touto rekonštrukciou boli čerpané z obecného rozpočtu.
Uzn.č.68-2015/Z - schvaľuje Návrh zmeny rozpočtu 2/2015.
Uzn.č.69-2015/Z - schvaľuje použitie prostriedkov rezervného fondu na kapitál.výdavky.

1. mimoriadne zasadnutie OZ dňa 4. 11. 2015:
Uzn.č.70-2015/Z - schvaľuje
  1. založenie Oblastnej organizácie cestovného ruchu „Trenčín a okolie”,
  2. vstup obce Kálnica ako zakladajúceho člena do oblastnej organizácie cestov-
ného ruchu „Trenčín a okolie“ v zmysle §14 zákona č. 91/2010 Z.z. o podpore 
cestovného ruchu.
Uzn.č.71-2015/Z - schvaľuje
  1. zástupcu obce Kálnica v predstavenstve oblastnej organizácie cestovného ru-
chu „Trenčín a okolie“ p. Ing. Jána Krchnavého,
  2. zástupcu obce Kálnica v dozornej rade oblastnej organizácie cestovného ruchu 
„Trenčín a okolie“ p. MUDr. Lenku Benákovú.
Obecná rada v tomto období nezasadala.     RNDr. I. Ševčíková, zástup. starostu

COOP Jednota Trenčín oznamuje, že zľavy z realizovaných nákupov za I. pol-
rok 2015 budú poskytovať predajne COOP Jednota v termíne od 26. 11. 
2015 do 31. 12. 2015. Tento termín je záväzný. Pokiaľ si držiteľ nákupnej 
karty zľavu nevyčerpá v stanovenom termíne, bude si môcť túto uplatniť v ter-
míne poskytovania zliav za II. polrok 2015, čo bude v mesiaci marec 2016.
Od roku 2015, okrem toho, že sa zľavy poskytujú dvakrát ročne, sú tieto 
vyplácané nasledovne:
1. nákupné karty začínajúce číslom 9 9912 – sú to nákupné karty členov 
družstva a poskytuje sa zľava vo výške 1,5 %
2. nákupné karty začínajúce číslom 9 9962 – sú to nákupné karty zákaz-
níkov a poskytuje sa zľava vo výške 1,0 %.
Zľava bude už vypočítaná podľa toho či sa jedná o zľavu pre člena, alebo 
pre verného zákazníka. 
Poskytovanie zliav bude realizované elektronicky. Pri platení nákupu a po 
predložení plastovej nákupnej karty bude z platby za nákup vykonaný od-
počet dosiahnutej zľavy za I. polrok 2015. Pokiaľ zľava bude väčšia ako 
hodnota nákupu odpočet zľavy sa vykoná pri nasledujúcich nákupoch.

Krchnavá Emília, výbor členskej základne COOP Jednota.

Informácia o poskytovaní zliav držiteľom 
nákupných kariet COOP Jednota Trenčín

ZLATÝ ZÁCHRANÁRSKY KRÍŽ

Obecné zastupiteľstvo sa od 19. 5. 2015 do 13. 11. 2015 zišlo štyrikrát a prijalo nasledovné uznesenia:



Kálnické  ozveny

Pol rok prešiel, ani sme sa nenazdali, a zase je čas spýtať sa na aktu-
álne dianie v obci v čase od mája do konca novembra 2015. Informuje 
Ing. Ján Krchnavý, starosta obce Kálnica. 

1. Veľkým úspechom obce v tomto roku je určite zateplenie budovy ma-
terskej školy. Aké boli hlavné dôvody, že pristúpilo k tak rozsiahlej úprave?

Budova materskej školy v Kálnici je v prevádzke už viac ako 40 rokov. Napriek viace-
rým čiastkovým opravám strechy sa koncom zimy znova objavili problémy so zatekaním. 
Druhým veľkým problémom bola vysoká náročnosť na spotrebu tepla. Toto boli hlavné 
dôvody, ktoré rozhodli o potrebe celkovej rekonštrukcie budovy. Po spracovaní kom-
pletnej projektovej dokumentácie sme opakovane žiadali o poskytnutie dotácie na pre-
stavbu z Enviromentálneho fondu. Úspešní sme boli až v jeseni 2014, kedy obci Kálnica 
boli rozhodnutím ministra životného prostredia p. Žiga schválené finančné prostriedky 
na zateplenie a rekonštrukciu MŠ. Vo verejnom obstarávaní vybraný dodávateľ, f. Go-
odwill plus, zrealizovala stavebné práce v celkovej hodnote 140 835 € v druhej polovi-
ci mesiaca jún a počas letných prázdnin. Do konca augusta stihli vybudovať i spevne-
nú plochu parkoviska pre osobné autá zamestnancov, odviezť všetky odpady z obalov 
a upraviť celé okolie budovy. Pri nástupe do nového školského roka 2. septembra prišli 
škôlkari spolu s pani učiteľkami a ostatným personálom do vynovenej budovy s komplet 
vymaľovaným vnútrajškom, novým osvetlením a stropom v priestoroch herne. Veľké po-
ďakovanie patrí zamestnancom MŠ, ktorí s výdatnou pomocou rodičov žiakov vyčistili 
vnútorné priestory včítane okien a dvier a útulne zariadili všetky priestory.

2. Začiatkom jesene začala rekonštrukcia Domu smútku – môžete pove-
dať, že prebehla podľa vášho očakávania?

Keď sa v polovici septembra začali výkopové práce pred domom smútku na cin-
toríne, brali sme termín ukončenia prestavby do konca októbra tak trocha s rezer-
vou. Pracovníci f. Stinex, ktorá bola dodávateľom stavby v hodnote 32 400 €, však 
dohodnutý termín dodržali. Dňa 27. 10. 2015 sme podpisovali protokol o odovzdaní 
a prevzatí diela. V rámci stavebných úprav jestvujúceho domu smútku bola vytvore-
ná nová dispozícia vnútorného priestoru, rozdelená ľahkými montovanými priečka-
mi. V objekte je v jednej časti zabudované umývadlo s teplou vodou, v druhej zo-
stáva na pôvodnom mieste chladiaci box. Nad spevnenou plochou je na stĺpoch 
vybudovaný prístrešok a nová strecha na dome smútku. Voda zo strechy je kanali-
začným potrubím odvedená do Rybníckeho potoka. Stavba je ukončená a odovzda-
ná, ostáva nám už len posledný krok, a tým je kolaudácia, ktorá by mala byť v prvej 
polovici decembra. Celkové riešenie a projektovú dokumentáciu stavby spracoval 
Ing. arch. Ján Krchnavý, ktorý bezplatne vykonával stavebný dozor počas prestavby. 
Chcem mu za jeho ochotu a ústretovosť v mene celej obce poďakovať.

3. Ako pokračuje príprava realizácie multifunkčného ihriska? 
Vybudovanie multifunkčného ihriska v areáli TJ Zavažan Kálnica sa od konca au-

gusta, kedy bola rozhodnutím predsedu vlády SR poskytnutá obci Kálnica dotácia 
vo výške 40 000 € na jeho realizáciu, stáva skutočnosťou. Táto suma pokryje ná-
klady na vybudovanie umelého trávnatého povrchu, mantinelov, ochranných sietí, 
osvetlenia a ostatného príslušenstva. Náklady na spodnú stavbu – základy, oddre-

nážovanie a podkladové vrstvy pôjdu na ťarchu obce. V mesiacoch október – no-
vember prebehlo verejné obstarávanie v zmysle platných zákonov, za dodávateľa 
ihriska v ňom bola vybraná f. M. Cup s.r.o.  Bratislava. Keďže podľa zmluvy o po-
skytnutí dotácie je prijímateľ povinný použiť a vyúčtovať poskytnuté prostriedky do 
31. 03. 2016, bolo nutné začať s prácami čo najskôr, tak aby v prípade priaznivých 
poveternostných podmienok bola stavba ukončená ešte v roku 2015.

4. Obec vstúpila aj do nedávno založenej Oblastnej organizácie cestov-
ného ruchu Trenčín a okolie. Čo bolo hlavnou motiváciou zapojenia sa? 

Motiváciou pre vznik oblastnej organizácie cestovného ruchu v širšom okolí Tren-
čína bolo predovšetkým využitie možnosti uchádzať sa o poskytnutie dotácie z Mi-
nisterstva dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR ako i podpora cestovného 
ruchu v sídlach zakladateľov. Organizácia bude hľadať alternatívy pre vytvorenie spo-
lupráce za účelom podpory cestovného ruchu pre trojhradie Beckov, Čachtice, 
Trenčín, hrad Tematín za obcou Modrovka a obec Kálnica, v ktorej sa nachádza bike 
park a lyžiarske stredisko. Na viacerých pracovných stretnutiach sa vyprofilovalo zlo-
ženie zakladajúcich subjektov, podnikajúcich v oblasti cestovného ruchu a piatich 
obcí: mesto Trenčín, Beckov, Kálnica, Čachtice a Modrovka. Obecné zastupiteľstvo 
schválilo vstup obce Kálnica do OOCR na mimoriadnom zasadnutí dňa 4. 11. 2015 
veľkou väčšinou hlasov (8 za, 1 sa zdržal). Konkrétny ročný plán činnosti organizácie 
zostaví predstavenstvo a následne tento plán činnosti predloží na schválenie valné-
mu zhromaždeniu. Očakávame od neho prípravu kvalitnejších a komplexnejších pro-
pagačných a prezentačných materiálov pri menších nákladoch, ako keď si ich obec 
zabezpečuje samostatne, takisto možnosť podávania spoločných projektov s cie-
ľom zatraktívnenia regiónu a vytvorenia komplexných produktov cestovného ruchu.

5. Kálnické hody sa konali v tomto roku inak, veľkolepo a dá sa povedať, 
že naozaj úspešne. Je to cesta, ako hody pripravovať aj do budúcnosti? 

Hody v Kálnici boli vždy v znamení dobrej nálady a veselosti. V minulosti nemohli byť 
bez hodových zábav. V časoch po otvorení nového kultúrneho domu bývala zábava v pia-
tok večer, sobotu večer aj v nedeľu. S rokmi však návštevnosť klesala, až sme sa dostali 
do stavu, že sa konala len jedna zábava a aj na tej bola sála kultúrneho domu zaplnená 
ledva z polovice. Spoločenské organizácie v obci postupne stratili záujem o usporiada-
nie hodovej zábavy, keď ich úsilie vynaložené v príprave nenachádzalo odozvu v počte 
zabávajúcich sa návštevníkov. Tak sme to tento rok skúsili inak. V kultúrnom dome bola 
výstava ovocia a zeleniny, výstava prác detí materskej a základnej školy, výstava krojov, 
vonku na priľahlom trávniku bicyklová dráha s požičiavaním horských bicyklov a večer 
koncert interpretov populárnej i ľudovej hudby. Atmosféru tradičných hodov vytvárali ko-
lotoče a iné zábavné atrakcie, spolu s predajnými stánkami na ihrisku. A, samozrejme, 
hodový futbal – svoje majstrovské zápasy úspešne zvládli žiaci i dospelí. Budeme vďační 
za každý postreh, či názor od občanov, ako sa im hody v novom prevedení páčili.

6. Môžete takmer na konci roka povedať, že využívanie priestorov kultúr-
neho domu je naozaj podľa očakávaní z čias jeho rekonštrukcie?

Často počúvame, hlavne od účinkujúcich členov súborov pri podujatiach v našom 
kultúrnom dome, pochvaly na veľkosť vnútorných priestorov, ich účelovosť, celkovú 
úpravu, skrátka, všetci hovoria, že máme pekný kulturák, že sa im páči. Dobre sa to 
počúva, je to ocenenie námahy a vynaložených prostriedkov na rekonštrukciu. Nieke-
dy nasleduje aj ďalšia otázka, ako je využívaný? Odpoveď na ňu už je trocha zložitejšia. 
Keď si spätne v mysli premietneme pomaly sa končiaci rok 2015, zistíme že sú obdo-
bia, kedy vyžitie bolo dobré, skoro každý víkend nejaká akcia, ale sú iné, keď niekoľ-
ko týždňov za sebou nebolo v KD žiadne podujatie. V januári boli dva plesy, hasičský 
a poľovnícky, vo februári valné zhromaždenia lesných spoločností, boli pekné vystú-
penia ako divadlo „Na konci Bošáci“, program detí ZŠ a MŠ ku dňu matiek, beseda 
s Petrom Ondrejovičom, medzinárodný seminár venovaný chovu exotického vtáctva, 
podujatia v rámci kálnických hodov, vystúpenie folklórnej skupiny Kýčer na stretnutí se-
niorov a iné. Viacero zaujímavých akcií sa ešte pripravuje v posledných týždňoch roka. 
Bude to divadelná hra „Dámsky večierok“, stretnutie s Mikulášom, ktoré pripravujú deti 
a pani učiteľky zo základnej a materskej školy a predvianočný koncert dychovej hud-
by Bodovanka. Po dlhom čase sa konala veľká svadba v hlavnej sále a v decembri to 
bude koncoročný večierok novomestskej firmy TRW. Prísalie bolo v priebehu celého 
roka najčastejšie využívané na posedenia z príležitostí osláv jubileí a smútočných po-
sedení. V pracovné dni sú to občasné predajné či reklamné akcie. Najpravidelnejšími 
užívateľmi nášho KD sú členovia stolnotenisového oddielu TJ Zavažan, ktorí v zásalí 
celoročne trénujú a hrajú svoje majstrovské zápasy. Keď je výpočet podujatí takto po-
hromade, nie je to málo akcií. Ale určite to nie je plné vyžitie kapacity kultúrneho domu. 
Je tam ešte dosť priestoru na ďalšie aktivity. Musím však v tejto súvislosti spomenúť aj 
pripravovaný, no neuskutočnený koncert dychovej hudby Moravanka. Neuskutočne-
ný pre malý divácky záujem, v predpredaji sa u nás predalo len 40 vstupeniek. Keď si 
uvedomíme, že v tomto počte sú zahrnutí aj priaznivci Moravanky z blízkeho okolia, je 
to naozaj veľmi málo. Nepoznáme príčiny tohto malého záujmu, v každom prípade vy-
voláva pochybnosti a núti k zamysleniu, ako ďalej. Nemôže byť pravdou, že by v Kálni-
ci záujem o kultúru nebol. Budeme radi, ak nám aj občania pomôžu s nápadmi, akým 
smerom sa v príprave budúcich podujatí zamerať.

 Za informácie p. starostovi ďakuje Mgr. Dana Badžgoňová.
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PÁN STAROSTA, NA SLOVÍČKO!

Foto: Ing. J. Krchnavý

Foto: Ing. J. Krchnavý
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Mám babičku, mám i dedka,

som ich vnúčik, radosť všetka.

K práci privyká ma dedko,

naučí ma robiť všetko.

A babička pečie, varí,

spolu sa nám dobre darí.

Prišla jeseň a  ňou Mesiac úcty k starším. Tento 
mesiac možno viac ako inokedy si uctievame našich 
starších spoluobčanov. Staroba je výzva. Pripomína 
nám, aby sme nestrácali čas a jeden druhému prá-
ve teraz povedali milé slovo.

Starnutie prichádza pomaly, nenápadne. Tak, 
ako sa končí leto a začína sa jeseň. Nedá sa tomu 
vyhnúť. Sem - tam niečo bolí, objaví sa vráska, 

POSEDENIE S DÔCHODCAMI

VIANOČNÝ KONCERT A AMATÉRSKA VÝSTAVA 
Obecný úrad v Kálnici Vás pozýva na Vianočný koncert s dychovou hudbou Bodovanka.
Koncert sa uskutoční dňa 5. 12. 2015 o 15.00 v KD v Kálnici. Zároveň si môžete prezrieť výstavu ama-
térskych obrazov z dielne Jána Ševčíka. Bude sa podávať guláš. Na všetkých sa veľmi tešíme.

Sociálna poisťovňa aj v tomto roku vyplatí dôchodcom 
(t.j. všetkým poberateľom starobného, predčasného sta-
robného, invalidného, sociálneho a pozostalostného dô-
chodku – vdovského, vdoveckého a sirotského, ale nie 
k dôchodku manželky, ktorí majú v decembri nárok na dô-
chodkovú dávku a majú trvalý pobyt v SR) vianočný prípla-
tok k decembrovému dôchodku. Nárok majú dôchodco-
via, ktorých úhrn dôchodkových dávok je od 198,10 € 
(suma životného minima na jednu plnoletú fyzickú osobu) 
do 514,80 €. Príspevok je od 87,26 eur do 30,26 € plus 
12,74 € pre tých, ktorých dôchodok je nižší ako 396,80 € 
(maximálne dostanú 87,26 + 12,74 = 100 €). 

Ak chcete vedieť, koľko dostanete presne, kliknite si na strán-
ku Sociálnej poisťovne, kde je na tento účel zriadená kalkulačka 
na výpočet vianočného príspevku: http://www.socpoist.sk/kal-
kulacka-na-vypocet-vianocneho-prispevku-2015/54308s     (b)

VIANOČNÝ PRÍSPEVOK 
PRE DÔCHODCOV

skôr či neskôr obelejú 
vlasy. Človek sa ocitne 
v jeseni života a v spo-
mienkach sa obzerá do 
minulosti.

Starší ľudia si zaslúžia 
úctu. Vekom nadobudli 
skúsenosti, ktoré môžu 
odovzdávať mladším, ak 
o to stoja.

Aj v tomto roku, tak 
ako je to zvykom, dňa 
14. 11. 2015 pripravila 
naša obec stretnutie pre 
našich starších spoluobčanov v KD. Je to príležitosť 
posedieť si s priateľmi, rovesníkmi, zaspomínať si, 
ale i zabaviť. 

Po úvodnej básni sa našim seniorom prihovoril 
starosta obce Ing. Ján Krchnavý, ktorý vyslovil po-
ďakovanie za ich prácu a do ďalších rokov poprial 
veľa zdravia, lásky a spokojnosti.

Lampiónový sprievod na Martina 11. 11. 2015

Na pozvanie poslancov Trenčianskeho kraja v NR SR za SMER- SD sa usku-
točnil dňa 7.10.2015 spoločný autobusový zájazd dôchodcov do Bratislavy. Zá-
jazd organizovala okresná organizácia Smeru-SD v Novom Meste nad Váhom 
zastúpená Marianom Mesiarikom a Annou Orsavovou z obcí Beckov, Kálnica, 
Kočovce, Nová Ves, Hôrka a Hrádok. Vzhľadom na kapacitu autobusu, počet 
účastníkov z jednotlivých obcí bol limitovaný. Z Kálnice sa tohto zájazdu zúčast-
nilo 12 dôchodcov. Cieľom zájazdu bola exkurzia do reprezentačných priesto-
rov Bratislavského hradu, exkurzia na zasadnutie Národnej rady SR a možnosť 
vzájomnej výmeny problémov s poslancami Smeru za Trenčiansky kraj. Bolo to 
zaujímavé stretnutie, počas ktorého nás sprevádzala s odborným výkladom Luj-
za  Kitlerová. Pri prehliadke reprezentačných miestností hradu sme sa veľa do-
zvedeli z histórie hradu, Bratislavy i súčasného využitiu hradu. Následne sme si 
prezreli rokovacie priestory parlamentu, kde pripravovali sa na poobedné vystú-
penie prezidenta k aktuálnej utečeneckej kríze. Zaujímavá a cenná bola disku-
sia v rokovacej miestnosti s prítomnými poslancami županom TSK Jaroslavom 
Baškom, Dušanom Jarjabkom a Dušanom Bublavým, ktorí odpovedali na vzne-
sené otázky. Z našej strany bola nadnesená otázka a problematika možnosti 
vybudovania kanalizácie obce, rozdielneho diskriminačného cestovného v au-
tobusovej doprave pri prestupe do Nového Mesta nad Váhom i niektoré otázky 
k výške dôchodkov. K uvedenému bol daný zo strany p. župana prísľub konkrét-
neho konania, čo zo strany p. starostu sčasti sa už i uskutočnilo. Zároveň bola 

ZÁJAZD  DÔCHODCOV DO BRATISLAVY

poskytnutá informácia o možnosti bezplatného právneho poradenstva pre ob-
čanov prostredníctvom JUDr. Anny Orsavovej. Po spoločnom obede vo veselej 
nálade sme sa vrátili domov s pocitom úspešne zorganizovanej akcie.

Ing. Miroslav Borcovan

Program pokračoval vystúpením folklórneho súboru 
Kýčer z Turej Lúky.

Po chutnej večeri zavládla príjemná, priateľská at-
mosféra a o dobrú náladu sa postaral domáci spevác-
ky súbor Šípkari, s ktorým spievali všetci prítomní.

Verím, že všetci zúčastnení odchádzali domov spo-
kojní. Dovidenia o rok.                           Jaroslava Durcová

Foto: Ján Valovič

Foto: Ján Valovič



Kálnické  ozveny

bola obrovská, ale výsledok stál zato. Na súťaži sme boli najmladší a súčasne aj 
najmenší súťažiaci, ale radosť z tretieho miesta a z medaily na krku sme mali urči-
te najväčšiu. Za tieto úspechy patrí hlavne veľká vďaka Zuzane Juríkovej, ktorá sa 
najviac zaslúžila o vytvorenie a fungovanie mladých hasičov z Kálnice.

V Hôrke nad Váhom naši členova absolvovali školenie BOZP, Ochrana pred po-
žiarmi a kurz na výškové práce. Tieto kurzy a školenia sú podmienkou na získanie 
a prevádzkovanie zverenej požiarnickej techniky. Zároveň sme začali s prípravou 
hasičského plesu, na ktorý vás všetkých srdečne pozývame. Hosťom bude taneč-
ná skupina Bailadora s ukážkou brazílskej samby. 

V neposlednom rade by som sa chcel poďakovať hlavne firme Lauris, Obecné-
mu úradu, aktívnym členom DHZ a všetkým sponzorom, ktorí nám pomáhajú pri 
chode našej organizácie.                                                                Milan Borcovan

Vážený spoluobčania!
V mene hasičského zboru v Kálnici by som vás rád informoval o práci jeho čle-

nov. Rok 2015 sme začali už tradičným hasičským plesom. Výťažok z plesu sme 
použili na obnovu hasičskej zbrojnice. Vymenila sa podlaha v zasadačke a na-
miesto linolea sa nalepila trvácnejšia dlažba. Dali sme prevložkovať komín a na-
montovali sme do zasadačky krbové kachle. Zrekonštruovalo sa WC, kde samo-
zrejmosťou bol aj nový obklad a nová sanita. Snažili sme sa tým aspoň trošku zvýšiť 
spoločenskú využiteľnosť budovy.

V jarných mesiacoch sme boli všetci v očakávaní sľubovaného prekvapenia, 
ktoré sa malo premeniť v nové hasičské auto. Z tohto dôvodu sme spoločne s ob-
cou a stolnotenisovým oddielom zorganizovali Jánsku vatru. Pripravili sme pravde-
podobne najväčšiu vatru aká kedy bola postavená na miestnom ihrisku. O kultúr-
ny program sa postarala dychová hudba Vlčovanka a pre mladších občanov bola 
pripravená zábava až do neskorých nočných hodín. Sľubované prekvapenie sa 
nakoniec nekonalo, ale táto skutočnosť nám už nemohla pokaziť rozbehnutú vý-
bornú zábavu.

Na začiatku školského roka sme znova usporiadali pre deti nielen z našej školy 
a škôlky už tradičnú akciu „Ukončenie leta“. Pre deti boli pripravené rôzne súťaže, 
kde novinkou bola prekážková trať pre bicykle, ktorú postavilo Bike centrum Kálni-
ca. Deti si mohli zároveň vyskúšať aj jazdu na rôznych druhov bicyklov – pevné aj 
celoodpružené. Na konci dňa sa nám predstavili – mali premiéru naši malí hasiči 
s nacvičenou súťažnou štafetou. 

Som rád, že po dlhej dobe sa nám podarilo vytvoriť v Kálnici družstvo malých 
hasičov. V letných mesiacoch sa naši malí hasiči schádzali na hasičskej zbrojnici, 
kde sa pripravovali na svoju prvú účasť v mládežníckej hasičskej súťaže „Plameň“. 
Príprava nespočívala iba zo zaujímavých disciplín, ako je streľba zo vzduchovky, 
viazanie rôznych uzlov či štafeta z hasičskými hadicami, ale aj z teoretickej prípra-
vy. Deti sa naučili nielen názvy rôznych hasičských predmetov, ale aj základnú prvú 
pomoc a dopravné predpisy. Všetky nazbierané vedomosti sme si boli preveriť na 
okresnej súťaži PLAMEŇ v Zemianskom Podhradí. Počasie nám neprialo, tréma 
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V poradí už štvrtý ročník hviezdicového výstupu k nášmu dvojkrížu pod Ostrým 
vrchom sa opäť vydaril. Počasie už snáď ani krajšie nemohlo byť. Slniečko pek-
ne svietilo od rána, takže človek by ani nepovedal, že je prvý september, lebo na 
september by sa dalo očakávať už trochu iné počasie. Možná aj toto počasie sa 
podpísalo pod to, že na pešiu túru sa vybralo opäť viac turistov ako predchádzajú-
ci rok. Tento rok sme zvolili trasu po modrej, aj z toho dôvodu, aby sme nechodili 
stále po tej istej trase. S nami trasu absolvovala aj televízia Pohoda, aby mohla túto 
akciu zdokumentovať. Trasa po modrej je dobre označená, takže keby sa niekto 
aj do budúcna rozhodol po nej ísť, nemusí mať obavu, že zablúdi. S krátkymi od-
dychovými prestávkami, ktoré sme využili aj na doplnenie kalórií, trasu každý zdo-
lal bez problémov. V cieli pri dvojkríži na nás čakalo milé privítanie od „hostesiek“ 
a mnohým pohárik kálnickej urobil dobre. Zápis do pamätnej knihy a pamätný list 
na pamiatku aj po rokoch pomôže si spomenúť na tento ročník. V tomto roku sa ich 
podpísalo do knihy 115. Hymna a báseň v podaní pani Bandurovej zahájila krátky 
program pri kríži. V príhovore starosta obce Ing. Ján Krchnavý spomenul históriu, 
ktorá sa viaže k týmto dňom. Spevácky súbor Šípkari tiež prispel krásnymi pies-
ňami do programu. Ešte sa vyhlásil a obdaril najmladší a najstarší účastník tohto 
podujatia. Rozdalo sa niekoľko tričiek do každej skupiny, ktoré daroval pán Kahan, 
spoločné fotky na pamiatku a išlo sa ku zrubu. Tu pri harmonike, vlastne tento rok 
pri dvoch harmonikách, panovala skvelá nálada. Aj opečený špekáčik či slanina 
chutili každému. My, usporiadatelia, sme mali radosť, keď sme videli, ako sa ľudia 
bavia a že sa akcia znovu vydarila. Ťažko sa lúčilo pri zrube, ale čas je neúprosný 
a cesta domov tiež časovo trvá zhruba jednako. Veď aj harmonikárka z Trenčian-
skej Turnej so svojou heligónkou na chrbte potrebuje čas na cestu domov, hoci 

HVIEZDICOVÝ VÝSTUP OPÄŤ VYDARENÝ

bola na bicykli. Je krásne, že každým rokom pribúdajú ďalší účastníci aj zo vzdia-
lenejších obcí. 

Teším sa na ďalší ročník.  
 Ján Valovič, predseda turistického oddielu pri TJ Zavažan Kálnica 

DHZ V KÁLNICI 

Koncom školského roka 2014–2015 sme sa rozhodli vytvoriť detský hasičský 
krúžok PLAMEŇ. Vďaka veľkému záujmu detí sme vytvorili 11-členné družstvo. Deti 
sa s veľkou chuťou učili spoznávať pravidlá hasičských súťaží a hlavne spoznáva-
li nové veci z hasičského prostredia. Podarilo sa nám natrénovať veľmi náročné 
disciplíny na jesennú súťaž Plameň, ktorá sa konala dňa 10. 10. 2015 v Zemian-
skom Podhradí. Táto súťaž bola viac zameraná na vedomosti malých hasičov. 

Súťažili v disciplínach: predlekárska prvá pomoc, dopravné značky, určovanie 
vecných prostriedkov, viazanie uzlov, hod granátom na 10 m, streľba zo vzduchov-
ky, štafetový beh. 

Jednou z podmienok súťaže bolo aj jednotné oblečenie. Keďže hasičské uni-
formy boli dosť veľké pre našich malých plameňákov, firma LAURIS R.M. s.r.o. za-
bezpečila 16 nových krásnych tričiek s potlačou HASIČI Kálnica. Tiež ďakujeme 
za finančný príspevok rodine Bôžikovej a Borcovanovej. 

MALÍ HASIČI
Deti boli veľmi šikovné a umiestnili sa na krásnom treťom mieste. Súťažiacim de-

ťom zo srdca gratulujeme a želáme veľa úspechov v ďalších súťažiach, na ktoré sa 
začíname pomaly pripravovať. 

Súťaže sa zúčastnili: Darius Bukovčík, Viktória Juríková, Lukáš Simon Kališ, 
Berta Krchnavá, Klára Krchnavá, Šimon Magál, Lea Novotná, Lukáš Novotný, Kris-
tína Pečitová, Ondrej Potoček a Adrian Vojta. 

Ostatné deti: Nina Magálová, Jakub Hrnčiarik, Viliam Pečit, Matúš Šutovský, Dominik 
Šutovský a Richard Šicko sa súťaže i napriek tomu, že veľmi chceli, nemohli zúčastniť 
z rôznych dôvodov. Napriek tomu aj im patrí vďaka za záujem a vytrvalosť v tréningoch. 

Malí plameňáci sa naučili nielen súťažným disciplínam, ale sa oboznámili aj 
s kontrolovaním hydrantov, v rámci protipožiarnej ochrany kontrolovali v horúcich 
letných dňoch, či sa dodržiava zákaz vypaľovania, a tiež sa naučili princípu fungo-
vania kálnickej vodárne.                                                              Zuzana Juríková
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4. Európsky piknik sa tentokrát konal v obci Čierna Voda, kde pozvanie prija-
la aj naša obec. 

S kultúrnym programom vystúpi-
li členovia folklórneho súboru Kál-
nická studienka a Šípkari. 

V súťaži vo varení sme s kál-
nickou kapustnicou získali prvé 
miesto. 

Veľké poďakovanie patrí staros-
tke obce Čierna Voda - pani Mgr. 
Zuzane Csadyovej a všetkým dob-
rovoľníkom za organizáciu nároč-
ného, ale pre verejnosť prospeš-
ného podujatia.                         ŽP

6. číslo 2 - november 2015

V našej obci výletné autobusové zájazdy už dlhé 
roky organizuje miestna organizácia Klubu dôchod-
cov. Vždy som s obdivom sledovala úsilie a iniciatí-
vu predsedov tohto združenia, ako niekedy doslo-
va čarovali, aby zohnali dostatočný počet ľudí do 
autobusa. Preto občas, keď bolo miesto v autobu-
se voľné, som sa tiež prihlásila. Sama som zostala 
príjemne prekvapená, ako postupne tento typ zájaz-
dov nadchol čím ďalej tým viac mladých ľudí. Časom 
sme si s Margitou Pečitovou, predsedníčkou klu-
bu dôchodcov, dohodli spoluprácu aj s naším klu-
bom KKM. No a aby sme nemuseli zájazdy pre malý 
záujem rušiť, tak sme uvítali aj účastníkov žijúcich 
mimo našej obce. Teší nás skutočnosť, že naše prvé 

 AUTOBUSOM NA VÝLET
spoločné zmiešané auto-
busové zájazdy do ZOO 
Lešná a na Oravu sa veľmi 
vydarili. Preto dúfam, že 
do budúcna táto milá spo-
lupráca bude naďalej fun-
govať a my ešte precestu-
jeme veľa kilometrov. 

Dúfame, že spoloč-
ne navštívime mnoho za-
ujímavých miest na na-
šom krásnom Slovensku, 
ale láka nás aj poznávanie 
iných kútov sveta. Zaželajme si šťastnú cestu, priatelia.                                                                        ŽP

Foto: Ján Valovič

4. EURÓPSKY PIKNIK V ČIERNEJ VODE 17–19. 7. 2015

Dňa 10. októbra 2015 sa 
v našej obci konala už po pia-
tykrát tradičná súťaž vo vare-
ní gulášu. Tento rok sa súťa-
že zúčastnilo 22 družstiev, 
ktoré varili guláš podľa vlast-
ných receptov. Išlo prevažne 
o hovädzí guláš a guláš z di-
viny. Najväčšie zastúpenie 
mali súťažiaci z našej obce 
a Nového Meste nad Váhom. 
Taktiež sa zúčastnili družstvá 
z Hrušového, Starej Turej, 

Ivanoviec, Serede, Bratislavy, či dokonca z Košíc. Počasie nám moc ne-
prialo, ale boli sme radi, že súťažiaci sa touto skutočnosťou nenechali rozla-
diť. Zohrievali sa ako sa dalo. Keďže sa po toľkých rokoch prevažne všetci 
medzi sebou poznajú, tak sa hostili ako jedna veľká rodina. Vždy sa teším, 
keď sa spolu stretneme a pri zdravej súťaživosti si užijeme peknú sobotu. 
Zatiaľ sa nám to celkom darí, aj keď viem, že každý v kútiku duše dúfa, že 
práve jeho guláš bude ten najlepší. Ak mám byť úprimná, vždy je mi ľúto, 
keď zostane niekto sklamaný z toho, že nevyhral. Každoročne prízvukujem 
všetkým zúčastneným, že nie je dôležitá prvá cena, ale zabaviť sa. Na na-
šom podujatí máme víťazov dvoch. Podľa hodnotenia degustačnej komisie 
a bodovania verejnosti. Výzdoba stánkov tiež býva odmenená. Každý rok to 
máme ťažšie a ťažšie, lebo súťažiaci sa naozaj snažia zaujať čo najviac. Dô-
ležitá je pre nás hlavne spokojnosť všetkých zúčastnených. Vždy sa snaží-
me akceptovať pripomienky súťažiacich. Vítame každý dobrý nápad, ktorý 
by túto udalosť správne nasmeroval. Ako novinku už teraz môžem prezradiť, 
že do degustačnej komisie zasadnú aj profesionálni kuchári zo zvučných 
reštaurácii. Preto dúfam, že aj tento rok si od nás odniesli len tie najlepšie 
zážitky a teším sa, keď sa spolu stretneme opäť o rok.

Poďakovanie patrí všetkým súťažiacim, personálu, priateľom, návštev-
níkom, členom Kálnickej studienky, KKM, hudobníkom, DJ Igorovi Kolín-
kovi, skupine Starí Kamoši, Veselej heligónke, a takisto obciam Kálnica, 

GULÁŠ OKTÓBER FEST

Krivosúd – Bodovka a Kočovce za zapožičanie lavíc. Sponzorský dar, jahňa, venoval 
František Biras zo salaša Stiborov dvor, vínový set venoval Dušan Valovič. Ďakujem aj 
spoločnosti Heineken za požičanie stánkov a reklamných predmetov.   

Degustačnú komisiu tvorili: Miroslav Tvrdoň – predseda komisie, Branislav Zna-
chor, Vlasta Švoková, Mgr. Michal Feník, JUDr. Ján Kukučka, Ján Hladký.  

Uvarené guláše sa hodnotili anonymne bodovaním na stupnici od 1 do 10. Pri hod-
notení sa posudzoval vzhľad, chuť, konzistencia a kvalita mäsa.

Víťazné družstvá (poradie podľa degustačnej komisie):
1. Denko tím - Ivanovce
2. Next trade tím – Nové Mesto nad Váhom
3. Jáger tím – Kálnica
4. Zdenko Mosný – Hrušové
Víťaz podľa verejnosti – Dávam ti svoj hlas: Next trade tím – Nové Mesto nad Váhom.

ŽP



Kálnické  ozveny

Skoro každú druhú stredu v mesiaci sa v podniku 
Blue Note v Novom Meste nad Váhom koná kultúrne 
podujatie spojené s natáčaním pre TV Šláger „Pes-
ničky z kasína“. Po pravde, keď som dostala moje 
prvé pozvanie na túto akciu, moc sa mi nechcelo. „Ja 
a repete?“. No, ale zvedavosť bola silnejšia, išla som. 
Bol január, vonku treskúca zima a predstava, že ve-
čer strávim v príjemnej „babskej“ spoločnosti pri šál-
ke horúcej čokolády ma celkom potešila. S úsme-
vom na tvári a s pobavením som čakala na začiatok 
programu. To, čo ma ako prvé nadchlo, bol mode-
rátorský výkon Alenky Novotnej, kultúrnej referentky 
Čachtíc, ako s ľahkosťou a bez akéhokoľvek názna-
ku trémy pozývala interpretov na javisko. Hudobné 
hviezdy toho večera medzi sebou vtipkovali a s pub-
likom komunikovali „akoby spolu vyrastali v jednom 
dvore“. Sama som sa po dlhom čase cítila bezstarost-
ná a nasávala som pozitívnu energiu z podujatia. Ani 

som sa nenazdala a zrazu som tancovala spolu s os-
tatnými návštevníkmi. V tom mi napadla myšlienka, že 
takéto niečo by sme mohli zažiť aj v našej obci. Veď 
fanúšikov tohto žánru hudby máme u nás neúrekom. 
Mozog mi pracoval na plné obrátky. Počkala som si, 
kým skončí vystúpenie a zoznámila som sa s hlavnými 
osobami tohto kultúrneho projektu – s manželmi Pet-
rom a Silviou Klimentovcami. Povedala som im o svo-
jom zámere usporiadať niečo podobné v Kálnici. 
Z podniku som odchádzala spokojná a s prísľubom, 

že budú o tom všetkom 
aspoň uvažovať. Po mo-
jom intenzívnom naliehaní 
mi nakoniec povedali, že 
to skúsia. 

Bol to finančne, ale aj or-
ganizačne náročný projekt. 
Ako prvé sme museli určiť 
zaujímavý dátum, a v tomto 
prípade sa nám naše hody 
zdali ako najlepšia voľba. 
Nasledovalo zvolenie inter-
pretov, objednanie sály... 
Akcia sa mohla pomaličky 
realizovať. Hneď na začiat-
ku som ich oboznámila, že 
toto plánované podujatie bude mať aj sprievodnú akciu. 
Jednalo sa o výstavy ovocia, zeleniny a krojov z viace-
rých regiónov a vonku, v okolí KD, sa na účasť tešili bi-
cyklisti s DEMA-BIKE PARK Kálnica. Potešila ma ponu-
ka z ich strany, že natočia u nás reportáž pre TV Šláger 
„Boli sme pri tom.“ Veď spropagovanie našej obce aj ta-
kouto formou môžeme len uvítať. 

Čas rýchlo ubiehal, ani sme sa nenazdali a prišiel 
ten deň D. Na hodovú sobotu 24. októbra 2015, pár 
minút po 17-tej hodine, nás v sále KD so sympatickým 
úsmevom privítala moderátorka večera Alenka Novot-
ná. Svoje prvé piesne zaspievali manželia zo skupi-
ny Duet. Po dlhšej pauze si užívali pozornosť pub-
lika. Škoda, že bolesť zubov a starosť o malé dieťa 
ich pripravila o dokonalý pôžitok z vystúpenia. Olinka 
Baričičová a Štepán Machala chytili publikum za sr-
diečko. Nejedna slzička dojatia sa nám skotúľala po 
tvári. Spievali nádherne. Silvia a Peťo Klimentovci si 
zaspomínali na časy minulé, keď ešte náš KD pras-
kal vo švíkoch. Na javisku to rozbalili spoločne ako 
pravý taliansky pár. Peťo Kliment s obľúbenou pies-
ňou Galejník ukončil svoje vystúpenie. Text tejto pies-
ne poznal snáď každý, lebo spievala celá sála. Mladý 
spevák Milan Iván nás milo prekvapil. Ten ale rozprú-
dil zábavu. Bol dojatý, že prišli za ním fanúšikovia až 

z Prahy. Užíval si našu pozornosť a na parkete to tak 
roztočil, že sa nám naozaj už nedalo obsedieť na sto-
ličkách. Odprevádzali sme ho s búrlivým potleskom 
v stoji. No, ako sa hovorí, to najlepšie na koniec. 
Sám pán MAESTRO Peter Stašák prišiel na javisko 
ako uragán pohody a dobrej nálady. Nemal žiadne 
maniere hviezdy. To, že nevydržal tancovať a spievať 
len na javisku ocenili všetci prítomní v sále. Podával 
ruky a dámam venoval aj sladký bozk. Doslova si uží-
val dedinskú atmosféru a my sme si tiež želali, aby zo-
stal a neodchádzal. Určite by som ocenila aj kvality 
a profesionalitu sprievodnej kapely BENEFIT. Chlapci 
sa s nami rozlúčili piesňou od Petra Naďa „Aj tak sme 
stále frajeri“. Tá skladba bola ako čerešnička na torte. 

Na záver by som chcela veľmi pekne poďakovať 
všetkým, ktorí sa zúčastnili a podporili toto GALA pod-
ujatie. Úprimne sa teším, že tí, čo si zakúpili lístok od-
chádzali spokojní. Isté je, že interpreti, aj my diváci, 
sme zažili u nás umeleckú hodovú sobotu plnú emó-
cií a dobrej nálady. A tak sme vzájomnou spoluprá-
cou zorganizovali pestrý a sviatočný víkend vo veľ-
kom štýle. Už teraz sa tešíme na budúci rok. Na tomto 
podujatí nás svojou návštevou poctila starostka obce 
Čierna voda Mgr. Zuzana Csadyová a poslanec OZ 
Gašpar Deák.                                                              ŽP 

číslo 2 - november 2015 7.

Kálnické GALA HODY ...alebo ako to celé vzniklo

Nedá mi nenapísať reflexiu na vaše vystúpenie v kultúrnom dome 
v Hrádku, ktoré sa uskutočnilo 08. 11. 2015. 

Keďže som rodená Kálničanka, a tiež som si kedysi dávno s nie-
ktorými z vás divadlo zahrala, bola som hrdá a dušička mi pookriala, 
keď som videla vaše autorské predstavenie „Dávny príbeh jennej svad-
by z Kálnice“. Pekný dej prerozprávaný irečitým kálnickým nárečím, po-
pretkávaný ľudovými piesňami sa páčil nielen mne, ale i početným di-
vákom v sále.

Pokračujte vo vašej krásnej práci, nedajte sa odradiť prekážkami, 
veď šíriť medzi ľuďmi radosť a dobrú energiu je asi to najkrajšie, čo 
môže človek v živote robiť.                            Soňa Krajčiová – Šimová

MILÍ KÁLNICKÍ OCHOTNÍCI! Spoločenská rubrika 6.–12. mesiac 2015

NARODILI SA:  Sebastián Vojta, Karin Košťálová, Filip Blatnický, Kristián Pevala, 
Michael Mihálik, Kristína Škorvagová, Zoja Hladká 

UZAVRELI MANŽELSTVO:  
Ing. Marián Záhumenský – Mgr. Eva Gajdošechová
Maroš Valovič – Veronika Bernadičová
Mgr. Radovan Hladký – Mgr. Lucia Kováčová
Daniel Križan – Lucia Naďová
Vlastimil Srnec – Lucia Dovinová

BLAHOŽELÁME

50 rokov:  Peter Filip, Blažena Šicková, Vladimír Krchnavý, Ľuboš Pavlech, 
Renáta Kolínková, Ľubica Záhumenská, Alena Macurová, Jaroslav Bednárik 

60 rokov: Peter Hladký, Miroslav Volár, Jozef Lintner, Zdenko Jurík, Emília Pažit-
ná, Milan Barinych, Vlasta Filipová, Jaroslav Hladký, Jana Kliešková, Ján Dovina 

70 rokov: Anna Hladká, Marta Krchnavá, Peter Urban, Štefan Pasienka, Anna Kvá-
čalová, Miloslav Šicko, Anna Palatická, Ing. Miroslav Borcovan, Zdenko Bolech

80 rokov: Štefan Filip, Amália Bednáriková, Mária Pagáčová, Oľga Valovičová, 
Zuzana Šicková, Gustáv Krchnavý, Viktor Valovič, Mária Šimová

100 rokov: Eva Bolechová

ROZLÚČILI SME SA:  Ivan Valovič, Ján Bušo, Marie Zámečníková, Emília 
Dovinová, Božena Krchnavá, Pavel Šicko, Mária Müllerová, Anna Belániová, 
Margita Müllerová, Anna Hladká, Elena Hladká, Marta Masárová, Viktor Minárik.

pripravila Blažena Šicková



Kálnické  ozveny

Aj keď už je štvrťrok školského roka za nami, nedá mi, aby som sa nevrátila 
pár vetami k tomu minulému. Napriek tomu, že sme mali v základnej škole len 
sedemnásť detí, dosiahli sme úspechy, ktoré by nám mohla závidieť aj veľká 
škola v meste, ktorá má v jednej triede asi toľko detí, ako my v celej škole. Je to 
spoločný výsledok snaženia sa našich žiakov aj učiteľov. 

Počas školského roka sme sa zúčastnili viacerých súťaží. Na niektorých sme ne-
získali umiestnenie, ale pre každého nášho žiaka to bola cenná skúsenosť. Podarilo 
sa nám však aj získať nasledovné úspechy, ktoré uzavreli školský rok 2014/2015:

Včela v prírode - súťaž literárna a výtvarná, ktorá prebieha každoročne 
v Novom Meste nad Váhom, kde sme získali v kategórii detí materskej školy 
3. miesto a v kategórii žiakov prvého stupňa základnej školy 3. miesto svojimi 
trojrozmernými výtvarnými prácami.

Prírodovedná olympiáda malotriednych škôl v Selci - naše dievčatá Berta 
Krchnavá a Terézia Annamária Tvarožková s výbornými znalosťami o prírode zís-
kali 2. miesto v konkurencii 7 škôl.

Športová olympiáda - zúčastňujú sa jej každý rok školy zo Skalky nad Váhom, 
Selca, Chocholnej, Ivanoviec, Mníchovej Lehoty, Opatovej, Kálnice a súťaží sa 
v skupinových športoch – vybíjaná, futbal a v športoch jednotlivcov, väčšinou 
sú to hod kriketovou loptičkou a skok z miesta. V júni sa konala u nás na ihrisku 
a získali sme 1. miesto vo vybíjanej aj 1. miesto vo futbale. V kategórii jednot-
livcov Stanislav Tyzner získal 1. miesto v skoku z miesta v kategórii chlapcov.

Počas školského roka bolo veľa zaujímavých akcií, zo všetkých spomeniem: 
škola v prírode Fantázia, celodenný výlet do Bratislavy, športová olympiáda na 
ihrisku, s ktorou nám pomohli: D. Filip, rodičia p. Hrnčiarik a Šutovský, pani 
S. Pavlechová, A. Krchnavá, Tvarožková, Ž. Potočková, Gulovci, p. Chmárová, 
Pasienková, Starčevičová. Ďakujeme aj Poľovníckemu združeniu Sever, firmám 
ATC Púchov, AG Food. Veľmi vydarená bola oslava MDD na ihrisku, ktorú nám 
pomohli zorganizovať: Ž.Potočková (animátorka, vinea), Tomáš Valovič (policaj-
né vystúpenie), dobrovoľný hasičský zbor (dovoz, odvoz, opekačka).

Nový školský rok sme začali v septembri s 15 žiakmi v základnej a 18 deť-
mi v materskej škole, ku ktorým pribudne ďalších 5 detí v priebehu školského 
roka. S počtom detí v základnej škole nie sme spokojní, lebo bude veľmi ťažké 
to finančne utiahnuť, ale verím, že s podporou pána starostu, poslancov obec-
ného zastupiteľstva, našich rodičov a Rodičovského združenia zriadeného na 
škole, Radou školy, ako aj sponzorských darov a za pomoci občianskych zdru-
žení v obci sa nám to podarí. Veď našou spoločnou spoluprácou tvoríme zaují-
mavé kultúrne akcie, besedy, športové akcie, výstavy a podobne, a tým oboha-
cujeme život všetkých občanov od tých najmladších po tých najstarších.

V základnej škole budeme vyučovať podľa Inovovaného školského vzdeláva-
cieho programu, ktorý sme museli pripraviť v priebehu letných prázdnin. V ma-
terskej škole sa bude postupovať podľa Školského vzdelávacieho programu, 
ktorý je platný ešte tento školský rok. Máme pripravené aj rôzne mimoškolské 
aktivity, ktorými si spestríme školský život. Budeme organizovať aj školu v prí-
rode, na ktorú dostaneme financie na každého žiaka z ministerstva školstva.

Zmenili sa termíny zápisov detí do materskej aj základnej školy. Zápis detí 
do prvého ročníka základnej školy bude prebiehať v termíne od 4. 4. do 8. 4. 
2016, presný deň včas rodičom oznámime, je potrebné, aby sa dostavili oba-
ja rodičia s budúcim prvákom. Pokiaľ sa jeden nemôže dostaviť, musí podpísať 
žiadosť o prijatie svojho dieťaťa do školy, aby na žiadosti boli podpisy obidvoch 
rodičov. Na zápis je potrebné doniesť občiansky preukaz rodičov, rodný list die-
ťaťa, peniaze na pomôcky do 1. ročníka. Zápis detí do materskej školy bude 
prebiehať v termíne od 2. 5. do 6. 5. 2016 od 10,00 hod. do 16,00 hod. v bu-
dove materskej školy. Rodičia prídu s dieťaťom, ktoré chcú zapísať. 

Ďakujeme za pomoc a spoluprácu všetkým jednotlivcom a združeniam, ktorí 
nám pomohli nielen minulý školský rok, ale budú pomáhať aj naďalej.  

Mgr. Monika Roháčková
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PRÍHOVOR RIADITEĽKY ŠKOLY 

Prečo sa teším na Vianoce
Teším sa na Vianoce, lebo dostanem darčeky. Tá atmosféra je skvelá a k tomu 

je super pomáhať mamine. Rád som s kamarátmi a guľujeme sa. Je super, keď 
si staviame snehuliaka. Keď som oguľovaný, celý mokrý, je to moc moc zlé. Te-
ším sa hlavne na jedlo a na tie mňamkové polievky. Na Vianoce mám rád ten ša-
lát, lebo mi veľmi chutí. Nemám na tom rád, že musím čakať do večera.       

Jakubko Hrnčiarik,4.A
Prečo sa teším na Vianoce
Vianoce mám rád preto, lebo možno dostanem všetko, čo chcem. Môžem byť 

dlhšie hore!!!!!!! Po Vianociach plánujem ísť s kamarátmi von. Sánkovať sa, gu-
ľovať sa a možno aj lyžovať sa. Strašne sa teším na pečenie koláčov a iných slad-
kostí. Na Vianoce sa teším, lebo hneď po nich je Silvester.          Riško Pupák, 4.A

TEŠÍME SA NA VIANOCE

� Bývam v Bystrom, moja babka je bylinkárka, každé ráno stáva, aby nazbie-
rala veľa byliniek. Potom ide na trh, a tam tie bylinky predáva. Jej príbytok vonia 
bylinkami. Čaj, ktorý mi navarí z byliniek je najlepší na svete. Pri svojom príbyt-
ku má veľa byliniek.                                                                     Lukáš Kališ, 3.A

� Moja babka je bylinkárka. Chodí do lesa na bylinky. Chcel by som ísť na by-
linky s babkou. S otcom sme zaháňali dobytok. Býk a byvol nám ušli do bylín. Bý-
vame v Bystrom. V stredu by som chcel byť na lampiónovom sprievode, keby sa 
babka nevybrala na bylinky. S Bystríkom sme sa dohodli, že ho navštívim v novom 
byte. V stredu by som chcel isť na kúpalisko do Bytče.               Matúš Dovina, 3.A

� Dnes sme písali diktát o dobytku. Najviac sa tam spomínal býk Jozef, kobyla 
Erika a Bystrík. Máme veľmi veľa dobytka. Bývame pri lese. Na lúke rastú bylinky. 
Bývam v Bytči. V bytovke, ktorá má desať bytov. Je tu krásne.        Jakub Šicko, 3.A

� Babka Bibiána a býk Bystrík. Naša babka bylinkárka má doma býka Bystrí-
ka. Raz Bystrík zničil babke nábytok, na ktorom ležali bylinky. Babka najprv bola 
nahnevaná, išla si uvariť bylinkový čaj a pozrieť HORNÚ DOLNÚ. Nový nábytok 
išla kúpiť do obchodu SUPER BÝVANIE. Ten obchod je v Bystrici. Ale zastavila 
sa aj v Bytči. Keď si ten nábytok kúpila, dala ho do obývačky. Potom dala Bys-
tríkovi byliny. A tešila sa z bývania v krásnom byte.       

Jakub Harmady, 3.A

Učíme sa vybrané slová (môj príbeh)

Jahodová Bublanina
Včera sme robili bublaninu. Bola to naj hodina. Pomáhali aj druháci. Keď 
sme mali hotovo, štvrtáci to dali našej kuchárke Táničke upiecť. Potom sme 
sa napchávali.                                                                       Lukáš Kališ, 3.A

Naj bublanina sveta
Pani učiteľka doniesla misky, mixér a jahody. Prišli aj druháci. Spravili sme 
cesto. Štvrtáci ju zaniesli do jedálne. Tánička ju upiekla, potom sme sa natlačili.

Matúš Dovina, 3.A

Svetová bublanina
Náš koláč sa nám vydaril. 
Cesto bolo sladké. Bubla-
nina bola veľmi dobrá. Štvr-
táci ju zaniesli pani kuchár-
ke Táničke, ktorá nám ju 
upiekla. 

Jakub Šicko, 3.A
Bublanina
Včera sme robili bublaninu. 
Mali sme hodinu pracov-
né. Robili sme sneh a po-
tom cesto, nakoniec sme 
do toho hádzali jahody. Ko-
láč sme dali Táničke, ktorá 
nám ho upiekla a už to bolo 
hotové.
            Jakub Harmady, 3.A

Piekli sme bublaninu
Na tretiu hodinu sme sa 
tešili, lebo sme mali robiť 
bublaninu. Keď prišla pani 

učiteľka, donies-
la pomôcky a za–
čali sme pracovať: 
rozbíjali vajíčka, mi-
xovali a pridávali 
mlieko a olej. Cesto 
sme potom vyliali na 
plech a do toho po-
ukladali jahody. Keď 
to bolo hotové tak 
sme to zaniesli našej 
kuchárke Táničke, 
ktorá nám to upiekla, 
a keď to bolo upeče-
né, tak sme si všetci 
pochutnávali.

Riško Pupák, 4.A

BUBLANINA
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Letné prázdniny akosi rýchlo ubehli a štebot las-
tovičiek na elektrických drôtoch oznamoval ich od-
chod, a zároveň blížiaci sa september a s ním aj za-
čiatok nového školského roka 2015/2016. V „novej“ 
zrekonštruovanej budove materskej školy sme s chu-
ťou a elánom začali pripravovať triedy, hracie kútiky, 
nástenky pre deti aj rodičov. Výtvarnými prácami s je-
sennou tematikou sme vyzdobili interiér MŠ.

Na predprimárne vzdelávanie v tomto školskom 
roku nastúpilo 18 detí, z toho 5 predškolákov, ktorí 
budú prežívať vzácne chvíle „škôlkara“ posledný rok. 
Deti, ktoré prišli do MŠ po prvýkrát sa veľmi rýchlo za-
daptovali, spriatelili sa s kamarátmi. Pre deti v novom 
prostredí je to veľká zmena, občas aj rozlúčka s milo-
vanou mamičkou sa nezaobišla bez slzičky. Láskavý 
a profesionálny prístup učiteliek deťom umožnil, aby 
sa v kolektíve dobre cítili. Takmer rodinná atmosféra, 
ktorá v triede vládla, rodičov upokojila a mohli spo-

ZAČIATOK ŠKOLSKÉHO ROKA V ŠKÔLKE U BZUČULKY

Na včelárskom chodníku s ujom Valovičom

Prichádza december, s ním Mikuláš a najkrajšie sviatky v roka – Viano-
ce. My ich oslávime tradičnou besiedkou a vianočnými trhmi. Akciu organi-
zujeme v spolupráci s kultúrnou komisiou a Klubom kálnických mamičiek. 

Celé to začne 4. 12. 2015 o 16,00 hodine v kultúrnom dome. Najskôr 
bude vystúpenie detí materskej a základnej školy, ktorým potešíme nie-
len obecenstvo, ale aj Mikuláša, ktorý si pozrie program spolu s anjelom 
a čertom. Po skončení vystúpenia všetky deti zaspievajú pieseň Mikulá-
šovi, ktorou ho pozvú na javisko, aby im odovzdal balíčky so sladkosťami, 
pravdaže všetkým, lebo určite celý rok poslúchali svojich rodičov. Potom 
sú všetci dospelí pozvaní na chlieb s masťou a cibuľou, môžu si zakúpiť 
punč pre dospelých a deti sa ponúknu koláčikmi, ktoré budú rozložené 
na stoloch a detským punčom. Kto bude chcieť, môže si zakúpiť nejakú 
peknú ozdobu u predávajúcich alebo pozrieť si exotických vtákov, kto-
rí budú vystavení v priestore pri šatniach. Po vystúpení prosíme rodičov, 
aby si dohliadli na svoje deti. Taktiež rodičia detí, ktoré nenavštevujú ma-
terskú alebo základnú školu v obci si môžu zakúpiť mikulášsky balíček 
u pani Kucharovičovej v potravinách v cene 5 €, ktorý potom Mikuláš 
odovzdá ich deťom na javisku. 

 Veríme, že prežijeme spolu pekné chvíle! 
 Kolektív ZŠ s MŠ Kálnica 

   

kojne pracovať. Počas školského roka nastúpi do MŠ 
ešte 5 detí, ktorým bolo vydané rozhodnutie o prijatí. 

Deti začali navštevovať krúžok anglického jazyka 
s lektorkou Mgr. Marcelkou Moskáľovou. Logopedic-
kú starostlivosť poskytuje Mgr. Martinka Šimová. 

V spolupráci so základnou školou sme začali plniť 
prvé úlohy nášho plánu. Stretli sme sa aj so žiakmi ZŠ 
na „folklórnom“ predstavení manželov Hlbockých z Pieš-
ťan, ktorí sa deťom predstavili hrou na ľudových nástro-
joch a spevom piesní z rôznych regiónov Slovenska. 

Už po štvrtýkrát sme sa u Bzučulky stretli na ochut-
návke ovocia s názvom „Deň jablka“. Veľmi aktívne 
a kreatívne deti vyzdobovali taniere s ovocím a zele-
ninou, vyfarbovali pracovné listy, spievali a recitovali. 

Každoročne sa v mesiaci október podieľajú deti so 
svojimi mamičkami na „výrobe tekvičiakov“. Popolud-
ní sa v triede v rukách šikovných mamičiek a detí tek-
vice premieňali na rôzne rozprávkové postavy, straši-
dielka, zvieratká. Ochotné mamičky nám ich povozili 
do kultúrneho domu a naaranžovali na pripravené sto-
ly. Na výstave sme sa zúčastnili aj s deťmi a žiakmi ZŠ.

Predškoláci vystúpili dôchodcom na výročnej 
schôdzi s programom „Jeseň pani bohatá“. 

Začali sme s nácvikom vianočného programu „Ví-
tame Ťa, Mikuláš“, ktorý odprezentujeme dňa 4. 12. 
2015 v kultúrnom dome o 16.00 hod.

Veríme, že všetko zvládneme k spokojnosti nás i ro-
dičov a tešíme sa na dobrú spoluprácu s nimi tak ako 
minulý školský rok, hlavne v letných mesiacoch po-
čas rekonštrukcie budovy materskej školy.

Ďakujeme pánovi starostovi Ing. J. Krchnavému, 
ktorému sa podarilo získať na obnovu budovy finanč-
né prostriedky a renomovanú firmu, ktorá zodpoved-
ne pristupovala k práci a do 30. augusta 2015 prá-
ce ukončila. Ďakujeme rodičom, ktorí pomohli pri 
úprave tried, čistení oblokov po maliarskych prá-
cach, pri úprave okolia budovy, ďakujeme i našej pani 
upratovačke Zdenke. Ďakujem patrí aj našim spo-
luobčanom: Dušanovi Ševčíkovi, Milanovi Šickovi, 
Jánovi Klinčúchovi, Miroslavovi Krchnavému, Mirosla-
vovi Dovinovi, Ivanovi Krchnavému, Rasťovi Potočko-
vi, Petrovi Gudánkovi, firme Lauris, Viliamovi Uhlíkovi 
z Hôrky n.V. 

Veľmi rýchlo sa k nám blíži mesiac december 
a s ním aj najkrajšie sviatky roka – Vianoce. Chce-
me všetkým zaželať šťastie, lásku, spokojnosť a veľa 
– veľa zdravia.            

Danka Krchnavá, MŠ Kálnica

Včelárstvo v našej obci dosahuje už dlhoročne veľmi 
pekné výsledky prezentované nielen aktivitami včelárov, 
zdravotným stavom včelstiev, ale i produkciou kvalitné-
ho medu. V rámci okresnej organizácie Slovenského 
zväzu včelárov v Novom Meste nad Váhom máme v Kál-
nici zaregistrovaných 19 členov s celkovo 186 rodina-
mi. Dlhoročným predsedom okresnej organizácie je 
Tibor Valovič, ktorý svojimi aktivitami šíri dobré meno 

nielen organizácie, ale predovšetkým i našej obce. Nielen ako neúnavný ini-
ciátor a sprievodca po vybudovanom Prvom náučnom včelárskom chodníku 
J.M. Hurbana, propagátor liečby včelími produktmi, ale i ako učiteľ včelárstva 
v súčasnom včelárskom krúžku dospelých, ktorý vedie už druhým rokom v KD 
v Kálnici a na svojej včelnici. V tomto roku, k doteraz dosiahnutým najvyšším 
včelárskym vyznamenaniam za aktivitu a výsledky, si pridal i významné ocenenie 
za dosiahnutú tohtoročnú kvalitu medu. Na 10. ročníku súťaže o najlepší slo-
venský med, ktorého vyhodnotenie bolo na AGROKOMPLEXE 2015, v kategó-
rii „medovicový med“ získal vzácne 2. miesto. Podobne ďalší člen našej organi-
zácie Milan Hargaš z Dolného Srnia získal 3. miesto v kategórii „kvetový med“. 
Uvedený výsledok svedčí o vzornej starostlivosti a profesionalite včelárov, na čo 
ocenení i organizácia môžu byť právom hrdí.                                                            

Ing. Miroslav Borcovan, člen SZV

Kvalitný med z Kálnice Vianočná besiedka
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So smútkom v srdci rozlúčili sme sa dňa 24. 10. 
2015 s p. Elenkou Hladkou, bývalou dlhoročnou 
pracovníčkou Miestneho národného výboru v Kál-
nici. Jej život sa naplnil vo veku 83 rokov, po ťaž-
kej operácii, v dome sociálnej starostlivosti na Mod-
rovej, kde prežila posledné chvíle života. Na MNV 
v Kálnici nastúpila pracovať po krátkodobých pred-
chádzajúcich zamestnaniach v roku 1961, ešte za 
tajomníka Jána Šicku spoločne s Máriou Šimo-
vou. V tomto období ochorela na vtedy veľmi roz-
šírenú tuberkulózu, na ktorú sa síce úspešne lieči-
la vo Vysokých Tatrách, ale v dôsledku nej zostala 
slobodná. Po odchode p. Márie Šimovej na MNV 

SPOMIENKA NA ELENKU HLADKÚ

Rozkvitnuté Vianoce
Akéže by to boli Vianoce bez krehkej krásy zele-

ných listov a kvetov našich obľúbených rastlín či voňa-
vého ihličia živého stromčeka a čečiny z vianočnej vý-
zdoby!? Živé kvety – to sú kvitnúce vetvičky barborky 
z konárikov čerešne, broskyne i zlatého dažďa, kytič-
ky či venčeky zemolezu, venčeky z brečtanu, vetvič-
ky brezy, cezmíny, imela, mahónie, kvietky chryzan-
tém, ale aj vianočné hviezdy (euphorbia pulcherima), 
vianočný kaktus, snežná ruža – čemerica... Kvitnúcu 
krásu dopĺňajú tradičné vetvičky borovice, jablká, ore-
chy, šišky...

Barborky – nesú pomenovanie po sv. Barbore* 
a symbolizujú príchod nového sveta narodením Je-
žiša Krista a koniec zimy. Ak vetvičky čerešne, kto-
ré dáme 4. decembra do vázičky, vykvitnú do Šted-
rého dňa, budeme mať v budúcom roku šťastie, 
alebo vydaja schopná dievčina sa v budúcom roku 
vydá, prípadne v ten deň, kedy vetvička vykvitne od 
jej urezania, budeme mať v budúcom roku šťastie. 
Broskyňová vetvička vraj odstraňuje nedôveru medi 
ľuďmi. Vetvička zlatého dažďa urezaná deň pred Mi-
kulášom nám prezradí, či budeme mať v budúcom 
roku peniaze. Ak vyraší ako prvý zelený list, terajšiu 
finančnú úroveň si s ťažkosťami udržíme, ak bude 
prvý kvet, tak peniažkov bude hojne, ale ak vetvička 
zoschne, čaká nás nedostatok. Praktická rada: Vet-
vičky treba zrezať šikmo a dať do vázy s vodou do 
chladnej miestnosti, až pár dní pred Štedrým dňom 
ich dať na teplo. 

*Sv. Barbora umrela násilnou smrťou medzi rok-
mi 303-310 v maloázijskej Nikomédii (dnes Izmid). 
Popravil ju po mučení jej vlastný otec, pohanský ob-
chodník Dioskuros. Barbora prosila Krista, aby tí, 
ktorí si pripomínajú jej utrpenie, boli ušetrení od smr-
teľných múk... V stredoveku bola ochrankyňou od 
náhlej a nepredvídanej smrti. Je patrónkou baníkov, 
delostrelcov, architektov, staviteľov, tesárov, hasičov, 
kamenárov, ochrankyňa dievčat, pomocníčka pri ho-
rúčke, more, ohni... Sviatok má 4. decembra. Aj na 
Slovensku má zasvätené kostoly, napr. v Žiline, Bytči, 
Banskej Bystrici.

Brečtan (Hedera helix) – je symbolom večného 
života. Stará posvätná rastlina, vence uvité z brečta-
nu symbolizujú pravú manželskú alebo priateľskú lás-
ku a vernosť. Popínavá rastlina pevne priľne k svojmu 
nositeľovi, ale neparazituje na ňom. Je stálozelená aj 
v zime, listy majú horkú chuť a bobule sú mierne jedo-
vaté – po požití spôsobujú žalúdočné problémy, z kve-
tov sa vyrábalo ružové a sivé farbivo. Z listov sa vyrába 
sirup proti kašľu na zlepšenie vykašliavania pri chronic-
kých kataroch horných ciest dýchacích a bronchitíde, 
skvapalňuje hlien. Rastlina sa využíva aj v kozmetike 
(napr. osviežujúci gél pre unavené nohy a v príprav-
koch proti celulitíde) a v ľudovom liečiteľstve. 

Cezmína – jeden z najznámejších symbolov Via-
noc. Ker s tuhými zelenými listami s ostňami a čer-
venými plodmi, ktoré sa vyfarbujú v čase Vianoc, sa 
považuje za symbol šťastia a spokojnosti, prináša myš-
lienky na oslavy a dobré jedlo. Kelti a ich druidovia po-
važovali cezmínu za posvätnú rastlinu – symbol večné-
ho života. Odkaz na Kristovo utrpenie – červené plody 
a pichľavé listy. Ilex aquifolium – cezmína ostrolistá, 
posvätná rastlina Keltov, Rimanov, indiánov, budhis-
tov. Cezmína je vhodná do dekorácií, aj po uschnutí 
nestratí farbu ani tvar a dlho vydrží. Cezmína ostrolis-
tá je jedovatá, jej semiačka konzumujú len vtáci, na-
priek tomu sa červené plody používali na vyvolávanie 
zvracania. Cezmína paraguajská, Ilex paraguariensis, 
je liečivá. Pripravuje sa z nej známy čaj maté, ktorý 
podporuje imunitný systém, je to životabudič účinný 
ako káva. Ker alebo stromček cezmíny ostrolistej má 
kvalitné drevo, ktoré horí aj mokré, v minulosti sa pou-
žívalo na intarzie a rezbárske práce a na výrobu prahov 
domov, pretože sa verilo, že cezmína má moc ochra-
ňovať pre čarodejnicami a čiernou mágiou, takže kry 
cezmíny sa vysádzali pred vchody do domov a do ži-
vých plotov ako ochrana pred zlom. Pichľavé zvlnené 
listy chránia hniezda spevavcov, ktoré v nej hniezdia. 

Imelo – údajne chránilo pred ohňom, čarodej-
nicami a zlými duchmi. Starí Kelti verili, že priná-
ša šťastie, odvahu a plodnosť – mladomanželia sa 
dodnes bozkávajú pod imelom. Tradícia hovorí, že 

prináša šťastie tomu, 
kto je ním obdarovaný, 
preto si ho nekupujeme 
sami sebe, ale ako dar-
ček druhému. Chápalo 
sa ako nebeský dar – 
rastie bez koreňov vysoko v korunách stromov. Le-
genda hovorí, že Kristov kríž bol z dreva imela, a tak 
strom hanbou zoschol a zmenil sa na rastlinu, ktorá 
zahrnie dobrom každého, kto pod ňou prejde. Preto 
sa v domácnostiach vešia na lustre. Druidovia pova-
žovali za magické imelo na duboch, pri jeho oseká-
vaní zlatým kosákom nesmelo padnúť na zem, ale na 
plátno... Spomienka sa zachovala dodnes – imelo sa 
natiera zlatou farbou. 

Vianočná  hviezda – kvetina aztéckeho kráľa 
Montezuma, pochádza z hôr Mexika a má množstvo 
poddruhov. Do Európy ju priviezol v roku 1799 Joel 
Roberts Poinsett – poinsettia. V 17. storočí ju v Mexi-
ku pri slávení Vianoc používali františkáni. Ako vznikla 
kvetina? Kresťanská povesť hovorí o malom dievčat-
ku, ktoré chcelo venovať Ježiškovi darček k narode-
niu, ale bolo príliš chudobné, aby si to mohlo do-
voliť. A tak mu anjel poradil, aby natrhalo obyčajnú 
buriny z kraja cesty a položilo ju k oltáru v kostole. 
Z buriny vykvitli karmínové kvety – vianočné hviezdy. 
Listy Euphorbia pulcherrima symbolizujú betlehem-
skú hviezdu a červená farba predstavuje krv Ukrižo-
vaného. 

Vianočný  kaktus – Schlumbergera truncata, 
kvitne v čase Vianoc. Pochádza z tropických oblastí 
Strednej a Južnej Ameriky. Koncom jesene rozkvitá 
množstvom kvetov červeno-ružovej farby, ale môže 
kvitnúť aj na bielo, ružové, fialovo.

Borovica – zavesené čerstvé vetvičky prinášajú 
domáce šťastie. Borovica bola uctievaná od staro-
veku, považovali ju za symbol mužskej energie, sily, 
vitality a vytrvalosti, zdravia, plodnosti a dlhovekosti. 
Pre Keltov bola matkou múdrosti a stromom zdravia. 

Zdroj: internet (b)

do Beckova viedla celú ekonomickú agendu obce, 
školstva, ZPOZ-u a matriky. Nebolo to málo, veď 
obec sa postupne budovala hlavne cez akcie „Z“, 
v spolupráci s organizáciami prostredníctvom bri-
gád občanov. Celá agenda i materiálové zabezpe-
čovanie sa realizovalo cez obec a všetko bolo po-
trebné zdokladovať, čo bolo mimoriadne náročné a 
zodpovedné. Vyžadovalo si to dochvíľnosť, pedant-
nosť i dôstojnosť nielen v práci, ale i v súkromí. Po 
30 rokoch nepretržitej práce v roku 1991 odišla 
na dôchodok. Miesto nej, už na obecný úrad, na-
stúpila Blaženka Šicková. Na dôchodku venovala 
sa hlavne, knihám, kvetom i svojej záhradke, ktorú 
mala vždy vzorne upravenú. Zvlášť mala rada ľudo-
vé piesne, ktorými si krátila jeseň života. Postupne, 
ako prichádzali ďalšie zákerné choroby uzatvárala 
sa čoraz viacej do seba. Jej čas žitia v poslednej 
dobe vyžadoval i zvýšenú pomoc rodiny, ktorej sa jej 
zvlášť od synovcov i neterí dostávalo. I napriek cho-
robe a operácii mala do konca života výbornú pa-
mäť a myseľ, a zvlášť na lôžku v sociálnom zariadení 
premietali sa jej neustále obrazy nielen z jej života, 
ale aj spomienky na občanov i blízkych z Kálnice. 
Venujme preto aj my, čo sme ju poznali, na ňu tichú 
spomienku s poďakovaním za to, čo pre našu obec 
vykonala. Nech i naďalej žije v našich spomienkach.              

Ing. Miroslav BorcovanElena Hladká v roku 2010 pri záhradke.

 

Milí občania! Nech vám čaro Vianoc sprí-
jemní chvíle pohody v kruhu vašich blízkych. 
Želám vám, aby vám nastávajúci rok priniesol 
veľa zdravia, šťastia a osobnej pohody v sú-
kromí i práci.

  Ing. Ján Krchnavý, starosta obce

VIANOČNÝ 
POZDRAV

Môžeme mať 
tisíce prianí a snov, 

ale len láska, 
zdravie a priateľstvo 

dávajú zmysel našim dňom.
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Vystúpil aj je-
den z jeho pria-
teľov Anton Bla-
ha, s ktorým 
navštívil niekto-
ré miesta. Na 
vernisáž prišiel 
aj bývalý staros-
ta Kálnice, rod-
nej obce Milana Stana, pán Miroslav Borcovan. Upo-
zornil na jeden z obrazov, na ktorom je stará kálnická 
zvonica, ktorá už neexistuje. Bola drevená a bol tu 
zavesený jeden z najstarších zvonov Trenčianskej 
stolice z roku 1666, ktorý prežil a existuje doposiaľ. 
Zaspieval aj kálnickú hymnu.

Na druhom obrázku: Milan nie je len maliar, grafik, 
karikaturista, ale aj spisovateľ, ktorý dostal medziná-
rodnú cenu E. E. Kischa za literatúru faktu, na výstavu 
mu ju priniesli ešte úplne čerstvú priamo z jej udeľova-
nia, ktoré sa konalo deň pred vernisážou. 

Neplánovane na vernisáži zaspieval sólista opery 
SND Ivan Ožvát krásnu pieseň o slovenčine (obr.3). 
Celá vernisáž bola bezprostredná, spontánna, taká 
aký je aj Milan Stano. Milota Zelinová
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CHVÁLA KRAJINY – NOVÁ KNIŽKA MILANA STANU
Koncom júla vyšla ďalšia publikácia Milana Stanu, 

známeho výtvarníka a karikaturistu, spisovateľa i ma-
jiteľa Vydavateľstva Štúdio humoru, satiry atď. Pod ná-
zvom Chvála krajiny pripravil pre svojich fanúšikov, rodá-
kov a priateľov knižku, v ktorej sa vyznáva zo svojej lásky 
k slovenskej krajine: „Slovenská krajina je ako krásna ľu-
dová pieseň. Každý kraj mi znie inou melódiou.“ (1) „... 
vnímam krajinu nielen očami, ale aj srdcom.“ (2) Ume-
leckému videniu sa úplne na začiatku svojej výtvarnej 
cesty učil v Novom Meste nad Váhom v Ľudovej ško-
le umenia, kam ho priviedol p. uč. Jozef Kocián v roku 
1961. Samozrejme, táto príprava by nebola stačila, jeho 
talent sa rozvinul až pod odborným vedením známeho 
slovenského maliara Ernesta Zmetáka. „Jemu vďačím 
za veľa. Naučil ma, ako sa pozerať na krajinu, ako nájsť 
motív a ako ho zakomponovať do obrazu.“ (3) Aby svoje 
sny mohol realizovať vo výtvarnom prejave: „Nechal som 
sa viesť spontánnosťou a emóciou.“ (4) 

Tento „cestopis maliarskych potuliek“ (5) Milana Sta-
nu po Slovensku umožní čitateľovi nazrieť do jeho tvorby 
z jednotlivých krajov našej domoviny a spoznávať krajinu 
vo všetkých ročných obdobiach. Samozrejme, nechý-
ba jeho rodisko Kálnica, ani blízke okresné mesto Nové 
Mesto nad Váhom, ani Beckov, kde chodil do školy na 
druhom stupni. Prechádzka maliarskou krajinou pokra-

čuje hore Váhom na Trenčín, Oravu, Kysuce, Liptov, 
cez Tatry a východné Slovensko, Nitru, Záhorie a Devín 
a končí v Bratislave, v mieste umelcovho žitia. 25 obráz-
kov z Kálnice, 24 z Nového Mesta nad Váhom, ale aj 
7 reprodukcií malieb Beckovského hradu dávajú tušiť, 
že Milan Stano má veľmi dobre pochodené naše konči-
ny, svoje rodisko. Napokon, mnohé reprodukované die-
la sme mali možnosť vidieť na výstave pod názvom Z rod-
ného kraja v minulom roku v septembri v Novom Meste 
nad Váhom z príležitosti umelcových 65. narodenín. Jej 
súčasťou bola aj prezentácia knižky Putovanie za obraz-
mi, v ktorej rozpráva o svojich bohatých cestách po sve-
te a o cenných trofejach, ktoré si priniesol – iste uhádne-
te, že to boli obrazy z ďalekých krajín. (6) 

Okrem pravidelných výstav sa s dielom Milana Sta-
nu môžeme stretnúť aj v jeho ateliéri v Kálnici, ale aj 
v Bratislave. Na fotografii je majster na dvore rodičov-
ského domu v Kálnici a so svojimi obrazmi. (7) 

Prečo napísal knižku o svojej krajinomaľbe? „... 
chcel som ukázať čitateľom aspoň zlomok z mojej 
krajinárskej tvorby a podeliť sa so zážitkami pri ich 
maľovaní.“ (8) Po prečítaní tohto maliarskeho cestopi-
su sa presvedčíte, že sa to majstrovi Milanovi Stanovi 
aj naozaj podarilo. 

Text a fotka Dana Badžgoňová
POZNÁMKY
1. Milan Stano, Chvála krajiny. Vydavateľstvo Štúdio 
humoru, satiry atď. Bratislava 2015, s. 6; 2. c. d. , s. 
8; 3. c. d., s. 10; 4. c. d., s. 12; 5. c. d., s. 13;
6. Vernisáž sa konala 19. 9. 2014 v MKS v Novom 
Meste nad Váhom.
7. Knižky si môžete objednať na adrese Štúdio hu-
moru a satiry, Martinská 48, 821 05 Bratislava alebo 
mailom shs_koc@stonline.sk; 8. c. d., s. 13.

Konala sa 24. 9. 2015 o 17. hod v priestoroch kniž-
nice Matice slovenskej na Grösslingovej ulici v Bra-
tislave. Kurátorom výstavy bol Stanislav Bachleda 
a usporiadali ju Matica slovenská a Umelecká bese-
da slovenská. 

Výstava – to je 51 obrazov výtvarníka Milana Sta-
na, ktoré vznikli v rôznych regiónoch Slovenska ako 
aj sveta v rôznych obdobiach. Milan Stano hovorí, že 
obdivuje napríklad gréckokatolícke drevené kostolí-
ky na východnom Slovensku, aj evanjelické artikulár-
ne kostoly, pretože odrážajú celú históriu Slovenska.

VERNISÁŽ VÝSTAVY MILANA STANU 
SAKRÁLNE STAVBY ZO SLOVENSKA A ZO SVETA – OLEJOMAĽBY

Slovenské evanjelické vydavateľstvo Tranoscius vydalo v roku 2014 v spo-
lupráci Milana Stanu a Slavomíry Očenášovej – Štrbovej Nástenný kalendár 
2015 – kalendár s maľbami evanjelických kostolov, ktorý približuje dielo náš-
ho rodáka a zároveň aj evanjelické kostoly na Slovensku, ktoré vznikli v ro-
koch 2006 až 2014. Konkrétne môžeme vidieť evanjelický kostol v Pezinku, 
Klenovci, Prešove, Martine, Štítniku, Kežmamrku, Polichne, Obišovciach, 
Bátovciach, Sucháni, Košariskách, Leštinách a v Novom Meste nad Váhom. 

Klub fotopublicistov Slovenského syndikátu novinárov každoročne vyhla-
suje súťaž NAJKRAJŠÍ KALENDÁR SLOVENSKA 2015. Porota 23. roční-
ka súťaže 14. 4. 2015 v Štátnej vedeckej knižnici v Banskej Bystrici udelila 
v kategórii A. Nástenné viaclistové a podkategórii A 8. Voľne predajné repro-
dukcie umeleckých diel druhé miesto vydavateľstvu Tranoscius za Kalendár 
s maľbami evanjelických kostolov 2015 od Milana Stanu. Gratulujeme!!!

(b)

Druhý najkrajší kalendár Slovenska je od Milana Stanu

Slávnostná vernisáž 
výstavy Umeleckej be-
sedy Slovenska v spo-
lupráci s NR SR pod 
názvom Milan Stano – 
Chvála krajiny a humo-
ru, olejomaľby a gra-
fiky – výber z tvorby 
vo výstavných priesto-
roch na Západnej tera-
se Bratislavského hra-
du sa konala vo štvrtok 
19. novembra 2015. 
Súčasťou vernisáže bola aj prezentácia knihy Chvá-
la krajiny. Okrem Majstra Milana Stanu sa vernisáže 
zúčastnili moderátor Stanislav Bachleda, kurátor vý-

stavy Ľuboš Jurík, 
Darina Laščiaková, 
sólista opery SND 
Ivan Ožvát, gitarist-
ka a speváčka Eva 
Golovková a iní. 
Výstava potrvá od 
20. 11. 2015 do 3. 
12. 2015, otvore-
ná je od 12,30 do 
17,30 hod okrem 
pondelka. 

DB  

Milan Stano 
na Bratislavskom hrade

Speváčka Darinka 
Laščiaková, olej 
1985, 30x50.

Môj otec Pavol Stano, olej 
1980, 35x40.
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Boli  sme  na  oslave  stovky 
Evičky Bolechovej.

 
Pani Evka Bolechová, rode-

ná Kukučková, sa narodila 20. 8. 
1915 v Kálnici. Je najmladšia z pia-
tich súrodencov, jej sestrami boli 
Zuzana, Anna, Katarína, Mária. 
Otec zahynul v prvom roku prvej 
svetovej vojny, keď ešte nebola na 
svete. Odvtedy ich mama vychová-
vala sama. Vychodila ľudovú školu 
v Kálnici. Pracovala v Techne v No-
vom Meste nad Váhom, tiež istý čas 
slúžila u rodiny v Novom Meste nad 
Váhom, naposledy pracovala na 
JRD v Kálnici v rastlinnej výrobe.

Vydala sa za Jána Bolecha v roku 1941, spolu vychovali  dve deti, Anku a Zdenka.
Pani Evka rada piekla zákusky, chutné torty, mala rada ručné práce, hlavne 

vyšívanie a štrikovanie, venovala sa záhrade a domácim zvieratám, veľakrát uvili 
spolu so sestrami Zuzkou a Máriou krásne dožinkové vence.

Pomáhala pri výchove vnúčat, ktoré teraz svojej babičke, ale aj prababičke 
všetku tú lásku oplácajú častými návštevami.        

Sme radi, že sme sa mohli – sociálna komisia, starosta obce Kálnica aj pra-
covníčky obecného úradu zúčastniť na oslave jej krásneho životného jubilea 
spolu s jej najbližšími, rodinou a priateľmi. Babička sa podpísala do pamätnej 
knihy, vypočula si mnohé priania a želania dobrého zdravia do ďalšieho života. 

MUDr. Lenka Benáková

STOROČNÁ JUBILANTKA EVA BOLECHOVÁ 

Tento zimný obrázok sochy Panny Márie pred on-
kológiou niekde v zahraničí vyvoláva v človeku silné 
pohnutie. Snehová pokrývka v podobe dieťaťa na 
chrbte Panny Márie evokuje obrázok dôverne známy 
z bežného rodinného života - matka nesúca unavené 
dieťa na svojom chrbte. 

Matka, ochrankyňa svojho dieťaťa - ako hlboko vži-
té v našej kultúrnej tradícii! A kto viac potrebuje po-
moc matky, ako ten, ktorý je chorý či umierajúci? 
Vlastná matka i otec trpiacemu pomôžu, koľko je v ich 
silách a podľa ich možností. Ale čo keď rodičia ani le-
kári už viac nezmôžu? Keď dieťa už nemá matku, kto-
rá by mu pomohla, keď nemá nikoho, kto by ju zastú-
pil? Kto mu prinesie úľavu od bolestí každého druhu? 

Samozrejme, pre kresťana jednoduchá odpoveď – 
je to Matka Božia, Panna Mária. Ona, jediná MATKA 
od začiatku vyvolená a do konca všetkého stvorené-

ho povolaná liečiť bolesti svojich detí. Čistá ako nikto očistí všetkých pokorných 
svojimi prosbami u jediného SYNA – milujúceho, Božieho, práve narodeného...  

Bolesť a utrpenie síce zostávajú aj na Vianoce, ale práve vtedy sa z Márie sta-
la Matka. Vlastne - to nás, malé aj veľké deti - nesie na svojom chrbte od oných 
Vianoc po všetky nasledujúce...

Požehnané vianočné sviatky aj Nový rok!                                                     (b)

O Vianociach trpiacim

Foto: http://modlitba sk/?p=7739

Hospic Milosrdných sestier v Trenčíne (ďalej „hospic“) vás pozýva pomôcť 
pomáhať nevyliečiteľne chorým v poslednom štádiu ochorenia, zomierajúcim 
zaslaním darcovskej SMS s textom  DMS DOBROTA na číslo 877 alebo zasla-
nie dobrovoľného peňažného príspevku na osobitný účet zbierky: SK60 1100 
0000 0029 4700 5700 vedený v Tatra banke a.s. 

Bez pomoci darcov hospic nie je schopný udržať prevádzku. Ministerstvo 
vnútra SR zaregistrovalo túto verejnú zbierku: Pomoc Hospicu Milosrdných 
sestier v Trenčíne s cieľom finančne zabezpečiť základné činnosti hospicu a to: 
poskytovanie paliatívnej starostlivosti nevyliečiteľne chorým pacientom hospi-
cu v pokročilom štádiu choroby, zachovanie ich ľudskej dôstojnosti, zabezpe-
čenie ochrany ľudských práv pacientov hospicu, ktorým choroba bezprostred-
ne ohrozuje život, poskytnutie opory rodinným príslušníkom pacientov v ťažkej 
a pokročilej chorobe, rozvoj prekvitajúcej dobrovoľníckej činnosti v hospici. 

 Za 10 rokov činnosti hospicu sme sa s láskou a úctou postarali o takmer 900 
nevyliečiteľne chorých z celého Slovenska v ich posledných chvíľach života. 

 Viac informácií na stránke: www.pomoc.hospicu.satmarky.sk 
Ďakujeme vám!  

Hospic Milosrdných sestier, Súvoz 739, 911 01 Trenčín, 
e-mail: pomoc-hospicu@satmarky.sk

PROSÍME O PODPORU 
NÁŠHO HOSPICU

Vzácne jubileum
Oslava storočnice v Kálnici tak, ako v iných obciach či mestách na Sloven-

sku, nebýva často. Naposledy sme sa tešili z tohto vzácneho jubilea 25. sep-
tembra 2007 s rodinou Jána Bariných. A ešte starší si pamätajú, že pani Má-
ria Tupá, rod. Kabátová pred mnohými rokmi oslávila storočnicu. Možno aj 
niekto ešte v dávnejšej minulosti bol požehnaný takým dlhým životom, možno 
nie, nevieme. Sto rokov v živote človeka je záhada i dar, ktorý vzbudzuje údiv. 

Život naprieč storočím! 
Uvidíme, aké rekordy ešte 
babka Bolechová prekoná. 
Zdravie, rodinná pohoda 
a láskavá starostlivosť jej 
detí a vnúčat dávajú nádej, 
že všetko je možné. A do-
dajme, že Eva Bolechová 
sa ocitla sa aj vo vysielaní 
novomestskej televízie Po-
hoda, ktorá priniesla zá-
bery z oslavy konajúcej sa 
v kultúrnom dome v sobotu 
22. augusta 2015. 

  Mgr. Dana Badžgoňová

Za Evanjelický CZ prišiel oslávenkyni blahoželať p. farár Dušan Vaňko. Na fotke 
P. Kočického presbyterka CZ Jaroslava Ďurcová (vpravo), syn Zdeno s manžel-
kou Milkou a neter Anna Krchnavá.
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PREDSTAVUJEME – DUŠAN VAŇKO, NÁŠ DUCHOVNÝ PASTIER
Mgr. Dušan Vaňko sa od 1. septembra 2015 stal 

námestným farárom v Cirkevnom zbore Beckov (ďalej 
len CZ), to znamená, že bol menovaný biskupom Zá-
padného dištriktu ECAV vo Zvolene Mgr. Milanom Kriv-
dom na – od 4. novembra 2014 uprázdnené farárske 
miesto do Beckova, Kálnice, Kočoviec a Novej Vsi nad 
Váhom. Mladý muž v trochu netradičnom povolaní, kto-
ré už samo o sebe zaväzuje, ale je aj výzvou vyrovnať sa 
mnohým osobnostiam našej cirkvi z minulosti i súčas-
nosti, a zároveň byť nápomocný ako duchovný správca 
všetkým kresťansky cítiacim a praktizujúcim členom CZ. 
Byť človekom, cez ktorého Slovo Božie zaznieva do na-
šich myslí a sŕdc, ktorý sa každým dňom viac a viac stá-
va duchovným pastierom jemu zvereného stáda. Boží 
človek slúžiaci všetkým...

Pán farár, dovoľte, aby sme vás predstavili našim 
čitateľom v malom rozhovore o vašom živote a prá-
ci. Môžete nám na úvod povedať, čo rozhodlo, že 
ste napokon prijali miesto farára v CZ Beckov?

Bol som farárom na kaplánskom mieste v Trenčí-
ne, takže o Beckove som počul za posledný rok dosť 
často. Vedel som, že situácia v zbore nie je dobrá. 
Ale kde je ideálna? Rozhodovanie bolo ťažké, pre-
tože doňho vstúpili viaceré okolnosti a boli mi pred-
ložené viaceré možnosti. Jednou z okolností bola aj 
vážna nemoc môjho otca. V podstate mi bolo jasné 
len jedno: tam, kam pôjdem, chcem slúžiť. Cirkevný 
zbor Beckov bol výzvou. Napokon ma doň dôstojný 
brat dištriktuálny biskup vymenoval za námestného 
farára a ja som súhlasil. 

Prečo ste si vybrali povolanie farára? Kto vás 
ovplyvnil či bol vaším vzorom pri výbere povolania 
a kde ste študovali teológiu? Ako prijali túto voľbu 
vaši rodičia? 

Stále mám silnejší pocit, že si vybral Pán Boh mňa, 
nie ja toto poslanie. Akoby ma On poslal a ja som 
len poslúchol. Prorok Jeremiáš to pekne vystihuje 
slovami: „Zvábil si ma, Hospodine, a ja som sa dal 
zvábiť, uchopil si ma a premohol.“ Určite ma ovplyv-
nili farári, ktorí pôsobili v mojom rodnom cirkevnom 
zbore v tomto období: Mgr. Vladimír Kmošena s man-
želkou Mgr. Gabrielou Kmošenovou, Mgr. Karol Ver-

čimák a Mgr. Peter Fabok. Bez ich príkladu a povzbu-
denia by som zrejme nebol tam, kde som. Teológiu 
som študoval v Bratislave na Univerzite Komenské-
ho, kde je jediná Evanjelická Bohoslovecká fakulta 
na Slovensku. Rodičia boli zo začiatku aj prekvapení, 
no keď videli, že to myslím vážne, tak sa tešili a vše-
možne ma podporovali.

Hneď prvý mesiac kňazskej služby v Becko-
ve ste boli vystavený ťažkej skúške – zomrel vám 
otec. Povedzte nám, prosím, niečo o vašich rodi-
čoch, súrodencoch, rodisku.

Vaša manželka Lucia ešte študuje? 
Odchod otca je pre mňa, ako asi pre každého, 

skutočne ťažkou skúškou, z ktorou sa vyrovnávame 
stále s celou rodinou. Nečakali sme, že odíde tak 
rýchlo, no Pán Boh vie, čo robí i keď bolesť je veľ-
ká. Otec bol pracovitý človek a celý život mal ťažké 
zamestnanie. Rozvážal mäso a do práce vstával už o 
pol jednej v noci, aby ráno boli v predajniach čerstvé 
výrobky na pulte. Párkrát som s ním bol ako závoz-
ník. Mama robí zdravotnú sestru, za čo ju tiež obdivu-
jem, lebo je to náročná a zodpovedná práca. Občas 
sa zasmejeme a povieme si, že ona sa stará o telo 
a ja o dušu. Otec zas ako vyučený murár chodil na 
fušky, s čím som mu tiež rád pomáhal. Pracoval aj na 
budovaní kuchynky v cirkevnom zbore v Lazoch pod 
Makytou a tiež na sociálnom zariadení v cirkevnom 
zbore v Záriečí, takže to je tiež tak, že on budoval 
cirkevné budovy a ja budujem duchovný dom, ako aj 
Písmo hovorí: „aj vy sami ako živé kamene budujte sa 
na duchovný dom“. (1 Petra 2, 5) Moja sestra bola 
odmalička múdra a priebojná. Sme príkladom toho, 
že každému z nás Pán Boh nadelil z niečoho iného, 
a tak sa tiež dopĺňame. Ona vie jazyky a rozumie eko-
nomike, kdežto ja som skôr človek umeleckého a du-
chovného razenia. Vždy som sestre závidel, koľko vie 
jazykov a ona mne, že viem hrať na hudobných ná-
strojoch a kresliť. Manželka študuje na evanjelickej 
teológii odbor diakonie, čo je teológia so zameraním 
na sociálnu prácu. Veľmi rada pracuje s deťmi, čo sa 
ukázalo aj v Trenčíne, kde viedla detskú besiedku. 
Moje rodisko je malebná dedinka Lazy pod Makytou, 

kde som vyrás-
tol a prežil krás-
ne chvíle svojho 
detstva a dospie-
vania. 

Ako sa vám 
obom zvyká na 
bývanie na bec-
kovskej fare? 
V Trenčíne, kde 
ste boli kaplá-
nom, ste mali lep-
šie podmienky? 

V Trenčíne bolo bývanie kaplánske, čiže menšie, 
no komfortné. Ale v Beckove sa tešíme z dedinské-
ho prostredia. Zvykli sme si rýchlo i vďaka ochotným 
a milým ľuďom.

Máte svoje koníčky a záľuby? 
Záľub je veľa a času málo. Medzi moje záľuby 

patrí určite hudba a umenie, ktoré ma sprevádza už 
od malička, no tiež príroda... Medzi moje najväčšie 
záľuby patrí štúdium Biblie, ktoré je zároveň nevy-
hnutné pre moju službu, a tak sa spojilo užitočné 
s príjemným.

Ste tu len tretí mesiac, ale už ste stihli vykonať 
mnohé úlohy – pastoračné návštevy, pohreby, krs-
ty, vyučujete náboženstvo (aj v Kočovciach, čo 
nejaké roky nebolo), zúčastňujete sa cirkevných 
podujatí, ale aj praktických vecí, ako sú opravy 
a údržba na fare – takže každý váš deň je naplne-
ný prácou. Máte už svojich pomocníkov? 

Áno, mám. Ako som už povedal, sú okolo nás milí 
a ochotní ľudia, ktorí sú nablízku, keď s niečím treba 
pomôcť, lebo sám by som všetko určite nezvládol. 
Tiež som vďačný Pánu Bohu aj za spolupracovní-
kov v duchovnej oblasti, ktorí učia detskú besiedku, 
či vedú modlitebné spoločenstvo, alebo stretnutia 
mládeže. Takisto práca presbyterov je dôležitá a nie 
je samozrejmosťou. Som vďačný za každú pomoc-
nú ruku a vážim si každú prácu vykonanú v cirkev-
nom zbore.

Za rozhovor ďakuje Dana Badgoňová.

stromčekom, tak nezabudnime na to, že Pán Ježiš je pre nás tým najväčším 
vianočným darom od Pána Boha, ako aj Písmo hovorí: „Ten, ktorý neušetril 
vlastného Syna, ale vydal Ho za nás všetkých, ako by nám nedaroval s Ním 
všetko?“ (R 8, 32) Preto je veľmi vhodné, keď máme pod vianočným strom-
čekom znázornenú betlehemskú maštaľku, ktorá nám stále pripomína tento 
najväčší dar.

No je tu ešte jeden veľký dar, ktorý práve počas vianočných sviatkov a pri 
štedrovečernom stole si môžeme hlboko uvedomovať. Sme to my sami, rodi-
na, naši blízki. Pamätám sa, ako som bol na vianočnej výpomoci v Ratkovej 
ako teológ. Boli to moje prvé Vianoce, ktoré som netrávil s rodinou. Býval som 
u jednej milej starenky, u ktorej sme mali aj štedrú večeru. Videl som, že na 
stole je o jeden tanier viac, a tak som si myslel, že ešte niekto príde. Nakoniec 
vysvitlo, že ten tanier tam je symbolicky pre nebohého manžela tejto staren-
ky. Bol celý čas prázdny, ale pripomínal, že tu niekto chýba. Neskôr mi bolo 
oznámené, že i táto starenka, u ktorej som býval odišla do večnosti. Verím, že 
už sú opäť spolu s manželom a že sú šťastní. A to len vďaka tomu, že z neba 
prišiel Boží Syn, Spasiteľ, ktorý nám nebo otvoril. Ten, kto to zažil vie, že prvé 
Vianoce po odchode blízkeho sú veľmi ťažké. Práve tu pri štedrovečernom 
stole je čas, aby sme poďakovali Pánu Bohu, že nás chránil počas uplynulého 
roka a že sme sa znovu mohli všetci zhromaždiť. No tu je i čas na to, aby sme 
poďakovali Pánu Bohu, že tak miloval svet, že svojho jednorodeného Syna 
dal, aby nezahynul, ale večný život mal každý, kto verí v Neho. (J 3, 16) Po-
tom vianočné sviatky naberú skutočne veľký význam. Prajem pokojné prežitie 
vianočných sviatkov všetkým ľuďom dobrej vôle!

 Mgr. Dušan Vaňko, evanjelický a. v. farár

Keď myslíme na Vianoce väčšinou sa nám pred očami vybavia jasličky. 
Inak povedané kŕmidlo pre zvieratá, ktoré slúžilo ako provizórna postieľka pre 
novonarodeného Ježiška. To je určite stred, centrum a jadro Vianoc. Ak tie-
to jasle s malým Ježiškom dnes nie sú v strede vianočných sviatkov, už to nie 
sú kresťanské Vianoce, ale len nejaký pokus, ktorý chce kresťanské Viano-
ce napodobniť. Preto sa pýtajme sami seba: Čo je v centre našich Vianoc?

No až keď pochopíme silu a význam týchto jaslí s dieťaťom, až potom naše 
chápanie Vianoc dostane ten správny význam a obsah. Božie slovo hovorí, že 
„tak Boh miloval svet, že svojho jednorodeného Syna dal, aby nezahynul, ale 
večný život mal každý, kto verí v Neho.“ (J 3, 16) Vianoce - tu sa to deje! Tu 
nám dáva Boh svojho jednorodeného Syna, tu ukazuje, ako veľmi miluje svet 
a každého, kto verí v Neho. 

Čo by sa stalo, keby sa Pán Ježiš Kristus nenarodil? Chlieb by zrejme drah-
ší nebol. No pre nás veriacich by to malo duchovne katastrofálne následky. 
Ak by Pán Ježiš neprišiel, navždy by bol pre nás stratený večný život. Teraz 
už chápem slová anjela: „Nebojte sa, veď zvestujem vám veľkú radosť, kto-
rá bude všetkému ľudu, lebo narodil sa vám dnes v meste Dávidovom Spasi-
teľ, ktorý je Kristus Pán.“ (L 2, 10-11) S Pánom Ježišom Kristom prišla spá-
sa a večný život. S Ním sa nám otvára nebeské kráľovstvo a prístup do neba. 
A  všimnime si, že počas Vianoc sa nebo skutočne prelínalo so zemou a an-
jli navštevovali svet akosi častejšie. Skutočne, vo vianočných sviatkoch sa 
akoby nebo priblížilo k zemi. Veď prichádza z neba Boží Syn, náš Spasiteľ. 
To je úžasná správa! Radujú sa aj anjeli a chcú sa so svojou radosťou podeliť 
s pastiermi v Betleheme. Pán Ježiš prichádza z neba, aby sme my mohli raz 
prísť do neba. Keď budeme otvárať na Štedrý deň darčeky pod vianočným 

VIANOCE, ANJELI A NEBO...
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Cieľom ankety je upozorniť na krásu a hodnotu 
stromov a vzbudiť záujem ľudí o životné prostredie.

Trinásty ročník súťaže, ktorú organizuje Nadácia 
EKOPOLIS s hlavným partnerom Nadáciou Sloven-
skej sporiteľne a patrónom, ktorým je štvrtý rok jaz-
zový spevák Peter Lipa, vyvrcholil 27. októbra 2015 
vyhlásením víťazov. Ľudia svojim hlasovaním (celko-
vo 12 870 hlasov) mali možnosť vyjadriť svoj vzťah 
k stromom vo svojom okolí.

Tohtoročným víťazom sa stala 200-ročná hruška 
ružová z obce Bošáca, časť Zabudišov (3092 hla-
sov) a bude reprezentovať Slovensko v súťaži Eu-
rópsky strom roka – European Tree of the Year (1). 
Pravdepodobne ju posadili prví osadníci Bošáckej 
doliny známej výrobou pálenky.

Na druhom mieste sa ocitol 250-ročný dub let-
ný z obce Tomášikovo (okres Galanta), ktorý vlast-
noručne posadila cisárovná Mária Terézia pri otvo-
rení prvého uhorského sirotinca pre šľachtické deti 
v kaštieli Esterházyocov (3036 hlasov).

Na treťom mieste sa umiestnil 250-ročný a 35 m 
vysoký platan zo Stupavy (okres Malacky), ktorý 
rastie pri jazere v parku kaštieľa, ktorý dal postaviť 
gróf Mikuláša Pálfyho (1117 hlasov).

Súťažilo 63 stromov, ktoré mohli prihlásiť do 
20. mája 2015. Do finále vybrala odborná porota 
12 stromov, ich zoznam bol zverejnený 9. júla 2015 
a o víťazoch rozhodla verejnosť hlasovaním, ktoré 
skončilo 30. septembra 2015. 

Víťazný strom získal dendrologický posudok od 
arboristickej spoločnosti ISA Slovensko a finanč-
ný príspevok na ošetrenie vo výške 200 eur. Od-
menu 200 eur získali aj stromy na 2. a 3. mieste. 
Tento rok odmenili aj školy, ktoré zozbierali najviac 
hlasovacích lístkov – prvé tri získali výsadbový ma-
teriál od Záhradníctva A.B.I.E.S. v celkovej hodno-
te 500 eur. Najaktívnejšia bola ZŠ s vyučovacím ja-
zykom maďarským v Tomášikove, ktorá zozbierala 
850 hlasov. 

Informácia o ankete by chcela splniť aj ďal-
ší účel – zapojenie sa do súťaže Strom roka 
2016. Máme dosť času porozmýšľať, či aj v našej 
obci nemáme podobne pozoruhodný strom, kto-
rý by sme mohli prihlásiť do súťaže po jej vyhláse-
ní v marci 2016.                                                       DB

 Poznámka
1. European Tree of the Year (vznikol v roku 2011) – 
na slávnostnom vyhlásení 20. apríla 2015 v Bruseli 
sa víťazom stal dub na futbalovom ihrisku v Orissa-
are, Saaremaa v Estónsku, 2. bol platan z Tata, ko-
márňansko – ostrihomská župa v Maďarsku a 3. sa 
umiestnil topoľ čierny zo španielskeho Aguilar del 
Alfambra, Aragón. Moruša zo Senice, víťaz Stromu 
roka 2014, skončila na 8. mieste.

STROM ROKA 2015

Výzva Západoslovenskej distribučnej a.s. z 2. 11. 2015 je adresovaná pre všetkých 
vlastníkov, nájomcov alebo správcov nehnuteľností, na ktorých sa nachádza nadzemné 
i podzemné elektrické vedenia v majetku Západoslovenskej distribučnej a.s. na odstrá-
nenie a okliesnenie stromov a iných porastov, ktoré ohrozujú bezpečnosť alebo spo-
ľahlivosť prevádzky vedení distribučnej sústavy. Požadovaný konečný termín vykonania 
prác je 10. 02. 2016. 

V prípade, že táto lehota uplynie márne, Západoslovenská distribučná, a.s. vykoná 
odstránenie a okliesnenie stromov a porastov v zmysle oprávnenia vyplývajúceho zo 
zákona č. 251/2012 Z. z., § 11. Využitie drevnej hmoty po oreze alebo jej likvidácia je 
v kompetencii vlastníka nehnuteľnosti. O nevyhnutné vypnutie vedenia z bezpečnost-
ných dôvodov je nutné požiadať v lehote min. 25 dní pred plánovanou realizáciou prác 
na tel. č.  032 6533320. 

VÝZVA NA ODSTRÁNENIE STROMOV 
A INÝCH PORASTOV

Pred polrokom sme informovali o vývoji udalos-
tí v CZ Beckov, ktorého väčšina členov je z obce 
Kálnica. Dve kandidačné presbyterstvá nekandi-
dovali do volieb za zborového farára  bývalú ses-
tru farárku. Ako sa táto situácia vyriešila?  

Na uprázdnené miesto zborového farára bol do 
cirkevného  zboru od 1. septembra 2015 meno-
vaný za námestného farára Mgr. Dušan Vaňko. Po 
mnohých obštrukciách bývalá sestra farárka odo-
vzdala úrad novému duchovnému pastierovi. Ten 
si hneď od začiatku školského roka podchytil srd-
cia žiakov v škole pri vyučovaní náboženstva. Nás 
dospelých zaujal svojimi kázňami, láskavým prístu-
pom ku každému človeku. Veľmi oceňujeme jeho 
návštevy našich domácností. K pokojnému životu 
v cirkevnom zbore, v našich rodinách a v rôznych 
spoločenstvách  je potrebné vysielať veľa modlitieb. 
Na modlitebných stretnutiach, biblických hodinách 
i osobných stretnutiach prosíme Pána Boha, aby 
po všetkom tom traumatizujúcom, čo sme museli 
prežiť, začal pulzovať v cirkevnom zbore normálny 
duchovný život. Aby premieňal naše srdcia svojou 
láskou, ukazoval nám cestu, ako máme ďalej po-
kračovať. Vyžaduje si to ešte veľa modlitieb, vzájom-
ných stretnutí a rozhovorov. Touto cestou pozývame 
čitateľov k aktivitám, ktoré máme v cirkevnom zbo-
re. Vo štvrtok je to modlitebné spoločenstvo a bib-
lická hodina; v advente to budú stredtýždňové ad-
ventné služby Božie. Uskutočnia sa aj služby Božie 
pre starších členov cirkevného zboru v Kálnici  tak, 
ako to bolo v minulosti. Deti a mládež sa môžu zapo-
jiť do prípravy programu k Vianociam. 

Pripravujete sa aj na 500-té výročie reformácie? 
V septembri 2016 by sme s Božou pomocou 

chceli zorganizovať zájazd „Po stopách Dr. Martina 
Luthera“. Radi by sme navštívili miesta, kde náš re-
formátor žil a kázal. Mesto Eisleben, kde sa narodil 
aj zomrel, hrad Wartburg, kde preložil Novú zmluvu 
do nemčiny. Samozrejme, navštívime aj Wittenberg, 

ČO NOVÉHO V CIRKEVNOM ZBORE
miesto, kde pribil 95 výpovedí na dvere miestneho 
kostola a kde je pochovaný. Dom, v ktorom býval 
s manželkou Katarínou von Bora, kostol v ktorom 
boli slúžene prvé evanjelické Služby Božie a mno-
hé ďalšie. Tento zájazd organizujeme práve pri prí-
ležitosti blížiaceho sa výročia reformácie.  Verím, že 
sa ho so záujmom zúčastní veľa našich cirkevníkov. 

Ako pokračuje proces delenia cirkevného zboru?
Tak, ako uviedla sestra seniorka na zborovom 

konvente, ktorý sa konal v máji v dcérocirkvi Kálni-
ca, je to proces, ktorý je po legislatívnej stránke veľ-
mi náročný a zložitý. Treba splniť veľa podmienok. 
Od delenia majetku, cez schvaľovací proces senio-
rátu a dištriktu. Jednou z podmienok je vytvorenie 
farského úradu a kňazskej stanice. Jednoducho 
povedané, je potrebné vybudovať farský byt. Tou-
to záležitosťou sa zaoberali na zasadaniach nielen 
presbyteri a funkcionári dcérocirkvi Kálnica. Máme 
za sebou už aj rokovania s vyššími cirkevno-orga-
nizačnými jednotkami na všetkých úrovniach. Viedli 
sme rokovania aj so starostom obce. S výsledkami 
a možnosťami fungovania nového cirkevného zboru 
budú členov cirkevného zboru  informovať samotní 
presbyteri. 

Veríte, že v priebehu ďalšieho roka sa podarí si-
tuáciu v CZ stabilizovať a vytvoriť tak pre nového 
farára dobré pracovné podmienky?

Spoločnou obetavou prácou je možné dosiahnuť 
pokoj aj v našom cirkevnom zbore. Ako som už spo-
mínala, verím, že sa to s Božou pomocou časom 
naozaj podarí a väčšina sa zapojí do normálneho ži-
vota cirkevného zboru. Či si to uvedomujeme alebo 
nie, všetci sme na jednej lodi. Jeden pri kormidle, 
iný v strojovni, ďalší v podpalubí... Aby bola plavba 
úspešná, loď nestála nečinne na hladine mora, ale 
plávala do cieľa, je potrebné, aby sa na jej plavbe 
podieľala celá posádka. Aj na lodi príde k vyčerpa-
nosti posádky, kapitána, cestujúcich. Uvedomujú si 
však, že nervozita, nedorozumenia, napätia, sváry, 

zloba a zášť k úspešnej plavbe a ži-
votu na lodi nepomôžu. Je našou túž-
bou, aby nás na tejto plavbe rozbú-
reným morom spájala láska Pána 
Ježiša Krista a Jeho pokoj aby zavlá-
dol v našich srdciach.

Práve nám začal advent...
... čo nevidieť oslávime narodenie 

Pána Ježiša Krista, tak všetkým čle-
nom nášho CZ ako aj čitateľom Kál-
nických ozvien chcem zaželať lás-
kyplné vianočné sviatky a požehnaný 
šťastný nový rok 2016!

Ružena Bandurová, 
poddozorkyňa cirkevného zboru

Foto: Ján Valovič
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Šípky - vitamínová bomba jesene
Šípky ruže šípovej (Rosa canina) boli 

známym liečivom už v starovekom Gréc-
ku a Ríme. Kvety používali do kúpeľov 
a z plodov šípok si dokonca vyrábali ná-
hrdelníky, ktoré mali slúžiť ako ochrana 
pred zlom, ale zároveň mali aj pritiahnuť 
milovanú osobu. Okvetné lístky slúži-
li ako preháňadlo, z kvetov sa získava-
la silica alebo ružový olej, ktorý sa pri-
dával do vonných kúpeľov a používa sa 
dodnes, hlavne na výrobu mydiel a par-
fumov. Mnohé prípravky zo šípok sú za-
písané aj v stredovekých herbároch.

Dnes je šípková ruža rozšírená 
takmer po celej Európe, v priľahlých ob-
lastiach Ázie a v Afrike. U nás ju najčas-
tejšie vidíme ako voľne rastúcu planú 
ružu. Šípky obsahujú vitamín C v naozaj 

vysokej koncentrácii: 200 až 500 mg vitamínu C v 100 g dužiny! To je až desaťkrát 
viac, než majú citróny. Okrem toho obsahujú množstvo karoténov, vitamíny B1, 
B2, K a vitamín P. Nájdeme v nich i veľké množstvo cenných minerálnych látok, 
predovšetkým draslík a horčík.

Šípky zbierame od septembra do konca októbra, keď sú ešte tvrdé a sfarbené do 
oranžova až červena. Prezreté, mäkké plody nie sú vhodné na zber. Najviac vitamí-
nu C obsahujú práve v období svojej zrelosti. Keď sú už prezreté, mäkké a hnedas-
to sfarbené, strácajú vitamín C. Ako správne sušiť šípky? Najskôr na voľnom vzdu-
chu v jednej vrstve, a potom ich treba dosušiť umelým teplom, napr. v sušičke alebo 
v rúre, aby nesplesniveli. Teplota však nesmie presiahnuť 35-40°C, pokiaľ máte zá-

KAŠEĽ Každý z nás sa s ním stretol nejedenkrát. Je to ob-
ranný reflex organizmu, sám o sebe nie je chorobou. 

Kašeľ môžu vyvolať mnohé príčiny, často býva ako reakcia na prašné prostre-
die, hlavne u alergikov, inokedy môže byť signálom ochorenia dýchacích ciest. 
Vyskytuje sa pri chrípke, prechladnutí, infekčných ochoreniach, u detí často 
pri gastroezofageálnom refluxe, kedy sa potrava vracia zo žalúdka do pažerá-
ka. Na začiatku ochorenia dýchacích ciest je kašeľ väčšinou suchý, dráždivý, 
kedy hlien je hustý, nedarí sa ho vykašľať, nazýva sa tiež neproduktívny ka-
šeľ, pacient býva slabý, vyčerpaný, sprievodným znakom je často zvracanie. 

ujem zachovať čo najviac vitamínu C. Plody nesmú zhnednúť alebo sa pripáliť. Šípky 
sa môžu používať čerstvé i sušené. Pripravujú sa z nich čaje, džemy, kompóty, do-
máce víno, med, sirup i šípkový pretlak a omáčky k mäsu. Šípky predstavujú preven-
ciu pred infekčnými chorobami. Pitím čaju zo šípok si prirodzene doplníte hladinu vi-
tamínu C a dodá vám tiež potrebnú energiu počas zimy. Jeho užívanie sa odporúča 
i pri problémoch s močovými cestami, krvotvorbou či stolicou, dokonca i pri cukrov-
ke a rekonvalescencii. Ak chcete zo šípok získať čo najviac vitamínu C, pred teplým 
čajom dajte prednosť studenému výluhu. Šípkovú drť z čerstvých plodov zalejte stu-
denou vodou a nechajte odstáť cez noc. Ráno preceďte a vypite.       

Dnes sa s vami podelím o jeden z mojich obľúbených receptov – šípkovú omáčku 
k mäsu. Najlepšia je, samozrejme, divina, ale veľmi vhodné je i bravčové či hovädzie mäso. 

Takže recept na šípkovú omáčku: cca 1 kg bravčového stehna prešpikujeme 
mrkvou a údenou slaninou. Osolíme, okoreníme čiernym korením a korením na di-
vinu. Prudko opečieme na masti zo všetkých strán, aby sa mäsko zatiahlo. Potom 
ho vyberieme na teplý tanier a vo výpeku orestujeme asi 2 stredne veľké cibule. 
Keď je cibuľa zlatohnedá, priložíme opečené mäso a pridáme 2-3 bobkové listy, 
3-4 guľôčky nového korenia, 1/2 citrónu aj so šupkou, 2-3 PL rajčinového pretla-
ku a podlejeme asi 3 dcl silného šípkového čaju. Mäso dusíme cca 1 hod. do mäk-
ka. Potom mäso vyberieme z hrnca a pokrájame na tenké plátky. Zo šťavy vybe-
rieme guľôčky korenia, bobkové listy a citrón a pridáme 3-4 PL šípkového džemu. 
Omáčku prevaríme, ak je riedka – zredukujeme pomalým varom, ak je hustá – pri-
dáme šípkový čaj. Nakoniec zjemníme 2 PL masla. Ako príloha môže byť knedľa, 
zemiakové krokety, zemiaková kaša alebo čokoľvek, na čo máte chuť.

Sviečka tohtoročná už dohára a čochvíľa zaznie pieseň vianočná, prajem vám 
všetkým, aby ste zvládli predvianočný zhon s ľahkosťou a v pohode, samotné Via-
nočné sviatky v radosti a pokoji a v novom roku nech vás láska stále hreje, nech 
vám nikdy smutno nie je, nech vám zdravie slúži, nech máte vždy to, po čom túžite!

 Krásne Vianoce a šťastlivý nový rok praje Ingrid Ševčíková.

Voda a studne - upozornenie
Tento rok 2015 bol celosvetovo mimoriadne teplý. Uvádza sa, že celosveto-

vá priemerná teplota za sledované obdobie stúpla o 1 stupeň, čo je alarmujúce 
a svedčí o rýchlom otepľovaní planéty ZEM. V tejto súvislosti hlavnou strategic-
kou surovinou sa stáva pitná voda. Nielen v dôsledku znečisťovania a sucha, 
ale i zvýšenej spotrebe vody v moderných domácnostiach. Uplynulý rok bol 
charakteristický všeobecným poklesom výdatnosti vodných zdrojov, čo vo via-
cerých obciach na Slovensku viedlo k havarijnej situácii a nutnosti ich záso-
bovania z náhradných zdrojov. Zároveň viedlo k zvýšenému úsiliu o vybudova-
nie vlastných nových studní i využitie jestvujúcich studní, ktorých voda nie vždy 
spĺňa hygienické požiadavky. Problém poklesu výdatnosti sme pocítili i v našej 
obci. V našej obci vysokokvalitnú vodu získavame z 2 zdrojov – Klokočovka 
a Stoky. Vodný zdroj Klokočovka je viacej závislý od množstva zrážok. V súčas-
nosti jeho výdatnosť je len 0,7 l/s. Vodný zdroj Stoky je stabilnejší a jeho sú-
časná výdatnosť je 1,6 l/s. U obidvoch zdrojov je to najnižšia výdatnosť za sle-
dované obdobie. Zatiaľ pre potreby obce je vody i pri tejto výdatnosti dostatok. 
Problémom bolo veľmi teplé letné obdobie, kedy bola vysoká spotreba vody 
v obci v dôsledku enormného polievania i trávnikov a plnenia bazénov v krát-
kom časovom období. Po vyhlásení obmedzenia polievania situácia sa stabili-
zovala a vody bol už dostatok. Vzhľadom k tejto skutočnosti i k tomu, že môžu 
prísť i väčšie suchá a voda vo verejnom vodovode by nemusela stačiť, obec dá 
už v budúcom roku zriadiť pri jestvujúcom zdroji v Stokoch nový vodný zdroj, 
ktorým i perspektívne bude zabezpečený dostatok pitnej vody. V tejto súvislosti 
pokladám za potrebné upozorniť tých, ktorí si dali zriadiť svoje nové studne ale-
bo začali využívať svoje staršie studne, že v žiadnom prípade nesmú mať svoju 
studňu prepojenú na vodovodný rozvod obecného vodovodu. Mohlo by dôjsť 
k znečisteniu obecného vodovodu, čo sa pokladá za určitý stupeň verejného 
ohrozenia a je dôvodom k odpojeniu vodovodnej prípojky a následným sankci-
ám voči vlastníkovi studne. Z tohto dôvodu obec má právo a bude i vykonávať 

kontroly u užívateľov studní. Zároveň upozorňujem, že zriadenie novej studne 
alebo vrtu podlieha schvaľovaciemu konaniu v zmysle stavebného a vodného 
zákona. Ďalej upozorňujeme, že v nasledovných dňoch uskutoční sa odpis vo-
domerov, v termíne, ktorý bude zverejnený na internete i miestnym rozhlasom. 
Je preto nevyhnutné, aby vodomerné šachty boli prístupné, čisté a s rebríkom. 
Tieto po vykonaní odpočtu musia byť uteplené, aby nedošlo k poškodeniu vo-
domerov mrazom, ktorých opravu i samotnú výmenu v plnej výške si hradí od-
berateľ sám. Skúsenosti z minulých rokov svedčia o tom, že mnohí si to neuve-
domujú a v prípade poškodenia vodomeru je už neskoro.

  Ing. Miroslav Borcovan, 
odborne spôsobilá osoba na prevádzku verejného vodovodu Kálnica

Vtedy lekár predpisuje alebo odporúča tzv. antitusiká, ktoré tlmia dráždivý ka-
šeľ. S postupom ochorenia sa kašeľ mení na vlhký, teda produktívny, kedy 
dochádza k skvapalneniu hlienov, a teda vtedy pomáhajú tzv. mukolytiká – na 
podporu vykašliavania. Často býva kašeľ u ľudí, ktorí sa liečia na vysoký krv-
ný tlak, a práve lieky na zníženie krvného tlaku alebo kombinácia takýchto lie-
kov môže vyvolávať suchý kašeľ. Pri dlhotrvajúcom kašli treba vždy navštíviť 
svojho ošetrujúceho lekára. Lieky, sirupy a kvapky, či už proti suchému kašľu 
alebo na vykašliavanie dostať voľne kúpiť v lekárni, ale taktiež niektoré sú len 
na lekársky prepis. MUDr. Lenka Benáková

Foto: Ján Valovič

Prameň na Klokočovke.
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Činnosť Telovýchovnej jednoty Zavažan v roku 2015 môžeme hodnotiť ako 
úspešnú a z pohľadu našich najmladších futbalistov ako veľmi úspešnú. Žiac-
ka prípravka v jarnej časti dosahovala veľmi dobré výsledky a vyvrcholením ich 
úspešnosti bolo umiestnenie na druhom mieste a zisk strieborných medailí na 
záverečnom turnaji všetkých družstiev ObFZ Trenčín, ktorého usporiadateľom 
bola naša TJ Zavažan. V jesennej časti 4. ligy mladších žiakov 2015–16 sú 
naši žiaci na 4. mieste, keď 4 zápasy vyhrali, 4 remizovali a len 1 prehrali so 
ziskom 16 bodov a skóre 24:16. Rovnako úspešne môžeme hodnotiť i čin-
nosť nášho dorasteneckého družstva, keď v jarnej časti 6. ligy 2014-15 sa 
umiestnili na 3. mieste. Žiaľ, pre súťažný ročník 2015–16 sme družstvo do-
rastu pre malý počet hráčov nemohli prihlásiť do súťaže. Muži dosahovali v se-
zóne 2014–15 priemerné výsledky. V 7. lige JUH sa umiestnili na 7. mieste, 
keď 14 zápasov vyhrali, 4 remizovali a 12 prehrali so ziskom 46 bodov a skóre 
82:61. V jesennej časti 7 ligy JUH 2015–16 sú na 2. mieste, keď 9 zápasov 
vyhrali, 3 remizovali a 1 prehrali so ziskom 30 bodov a skóre 39:13.

Stolní tenisti v ročníku 2014–15 v 5 lige OSST Trenčín obsadili 11. miesto. 
Pre súťažný ročník 2015–16 sme prihlásili do súťaže dve družstvá. V 5 lige 
OSST Trenčín je TJ Zavažan „A“ po 7 kolách na 7. mieste a v 6. lige je TJ Za-
važan „B“ po 9 kolách na 5. mieste. Je potešujúce, že o stolný tenis je v Kálni-
ci dostatočný záujem, čo nám umožnilo mať v súťaži prihlásené dve družstvá, 
ktoré majú v kultúrnom dome vytvorené veľmi dobré podmienky na hranie 
oboch súťaží.

Turisti zorganizovali v marci vychádzku na Zbojnícky kopec, v apríli ope-
kačku na Klokočovke, v júni cyklistický výlet do obce Podhradie, na Topoľ-
čiansky hrad, Duchoňku a Kulháň. 1. septembra boli spoluorganizátorom 
4. ročníka turistického hviezdicového výstupu ku dvojkrížu pod Ostrým vr-
chom. Taktiež zorganizovali radu ďalších turistických stretnutí a vychádzok na 
Zrub, spojených s udržovaním poriadku a čistoty v jeho okolí. Za pomoci ťaž-
bárov Zemánikovcov odstránili dva stromy nebezpečne naklonené a ohrozu-
júce bezpečnosť pri zrube.

Z vyššie uvedených skutočností môžem konštatovať, že po výročnej člen-
skej schôdzi TJ Zavažan, ktorá sa uskutočnila vo februári t.r. činnosť v telo-
výchovnej jednote je naďalej pravidelná a cieľavedomá. V júli, tesne pred no-
vým ročníkom futbalových súťaží, sme museli vymeniť oba 150 l bojlery na 
ohrev teplej vody, lebo po ich náhlej poruche nám hrozilo, že súťaž začneme 
s obmedzenými podmienkami. Futbalisti zorganizovali v októbri brigádu na od-
stránenie všetkých nepotrebných vecí (zostatky stavebného materiálu, železa 
a pod.) s cieľom vytvoriť priestor na zimné uskladnenie prenosných hliníko-
vých futbalových bránok. Pravidelnou starostlivosťou o celý športový areál na 
„Trnatých“ sme zabezpečili vhodné prostredie pre uskutočnenie ďalších špor-
tových a kultúrno-spoločenských aktivít prospešných pre obec.

28. 5. Deň detí – organizátor ZŠ s MŠ Kálnica, DHZ Kálnica, KKM. 
13. 6. Turnaj prípraviek za účasti 11 družstiev – organizátor ObFZ Trenčín. 
19. 6. Školská olympiáda za účasti šiestich škôl – organizátor ZŠ s MŠ 

Kálnica.
27. 6. Jánska vatra – organizátor Obec Kálnica, DHZ Kálnica, Stolnote-

nisový oddiel.
4. 7. Turnaj starých pánov – organizátor Futbalový oddiel.
5. 9. Rozlúčka s letom – pre deti, organizátor Obec Kálnica, DHZ Kál-

nica a KKM.
24.–25.10 Kálnické hody – autíčka, kolotoče, nafukovací hrad, predajné 

stánky, trampolína a pod.
Okrem uvedených aktivít sú to temer každodenné tréningy a športové aktivi-

ty, po ktorých nie vždy organizátori zabezpečia poriadok a čistotu, čo však musí 
ktosi iný zabezpečiť. Vôbec už nie je pýchou nás, ale i obce, verejné voľne prí-

stupné „suché“ WC. V krátkej 
budúcnosti sa musíme s týmto 
problémom nejako vysporiadať, 
lebo po vybudovaní Multifunkč-
ného ihriska 33x18 m s umelou 
trávou a ostatnou vybavenosťou 
ihriska sa bude toto prostredie 
ešte viac využívať, čo bude po-
trebné riešiť i v tejto chúlostivej 
oblasti na úrovni súčasnej doby. 

TJ ZAVAŽAN KÁLNICA V ROKU 2015 

Od 9. augusta t.r. sme museli riešiť vzdanie sa funkcie pokladníčky TJ pani 
Sylvie Bolechovej, ktorá nám zabezpečovala aj upratovanie a pranie dresov, 
vypisovanie zápisov pred futbalovými stretnutiami a pod. Túto činnosť nám 
pani Bolechová zabezpečovala od 1. 8. 2012 k našej úplnej spokojnosti a jej 
rozhodnutie nás prekvapilo a zaskočilo. Napokon výbor TJ na jej naliehanie 
akceptoval toto jej rozhodnutie. Účtovnícke záležitosti dočasne prevzal pred-
seda TJ a ostatné činnosti zabezpečil výbor futbalového oddielu s tým, že 
upratovanie a pranie dresov zabezpečuje na základe Dohody o vykonaní prá-
ce pán Andrej Važan, ktorý je zároveň i hospodárom TJ. Touto cestou chcem 
pani Sylvii Bolechovej za jej trojročnú prácu v prospech TJ Zavažan Kálnica 
úprimne poďakovať, nakoľko s jej prácou sme boli spokojní. Od 11. 9. 2015 
do funkcie pokladníčky TJ Zavažan bola kooptovaná Bc. Veronika Kotulová – 
manželka brankára Janka Kotulu. Po zmenách dispozičného práva v banke 
a ďalších nevyhnutných skutočností súvisiacich s preberaním funkcie môžem 
konštatovať, že aj túto oblasť máme úspešne zvládnutú. 

Od budúceho roku je potrebné, aby si členovia TJ Zavažan, ktorí si svoje člen-
stvo budú chcieť predĺžiť na ďalšie päťročné obdobie do roku 2020, zaplatili člen-
ský príspevok, ktorý je pre dospelých 5 €, dôchodcovia 2,50 €. Žiaci, študenti 
a ženy – bez poplatku. Všetci členovia predložia predsedovi TJ Zavažan členské 
preukazy na vyznačenie predĺženia platnosti členstva. Kto si túto „symbolickú“ po-
vinnosť nesplní do 30. 6. 2016, tomu bude členstvo v TJ pozastavené. 

Za úspešnú reprezentáciu našej TJ Zavažan a Obce Kálnica v roku 2015 to-
uto cestou vyslovujem poďakovanie všetkým športovcom, trénerom a funkci-
onárom jednotlivých oddielov. Taktiež ďakujem všetkým fanúšikom a priazniv-
com športu za podporu a pomoc. Do blížiaceho sa roku 2016 všetkým prajem 
pevné zdravie, rodinnú pohodu  a radosť zo športových výsledkov. 

Verím, že v najbližšom čísle Kálnických ozvien už budeme môcť uverejniť 
aj fotografiu z novovybudovaného multifunkčného ihriska, ktorého výstavba by 
sa mala v týchto dňoch začať.

V Kálnici 18.11.2015 Dušan Filip, 
predseda TJ Zavažan

Tak ako za predchádzajúce roky môžete aj v roku 2016 poukázať 2 % z odve-
dených daní v roku 2015 pre TJ Zavažan Kálnica.

Údaje o prijímateľovi 2 % z dane:
Obchodné meno: Telovýchovná jednota Zavažan Kálnica

Sídlo: 916 37 Kálnica, Kálnica 200
Právna forma: Občianske združenie

Identifikačné číslo: 34009132 

TJ Zavažan Kálnica poriada 

26. 12. 2015 od 19,00 hod. 
v kultúrnom dome 

ŠTEFANSKÚ ZÁBAVU
Do tanca hrá hudobná skupina Bana Band.

Vstupné 5,- €
Srdečne Vás pozývajú usporiadatelia


